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I M P O RTA N T
Aquest setmanari no accepta com a 
seues les opinions expressades pels 
col·laboradors, que tenen l’exclusiva 
responsabilitat del text publicat amb la seua 
firma, ni es fa responsable de l’autenticitat 
de la publicitat. Les col·laboracions ens 
poden fer arribar per correu electrònic a 
diariet@vinaros.es i no podran sobrepassar 
les 25 línies en Times New Roman (cp.12), 
excepte en el cas de partits polítics 
amb representació municipal que tenen 
assignat un espai fix. En l’original, hi 
haurà de constar la firma i figurar el nom, 
cognoms, domicili, telèfon, fotocòpia del 
DNI de l’autor, o bé, en el cas d’entitats, del 
representant responsable. No s’admetran 
pseudònims. La direcció no es compromet 
a publicar les col·laboracions que arriben 
després del dimarts a les 13 hores.

En escrits que requerisquen resposta sols 
s’admetrà un torn de rèplica.

VinaròsE L  D I A R I E T

L’Ajuntament de Vinaròs ha adjudicat les obres per a la 
rehabilitació de la parada d’autobusos del parc de les 
Catalinetes a l’empresa de La Sazadella, ADDA OPS SA, 
per un import de 169.000€. Cal assenyalar que en total 
es van presentar set empreses a la licitació, resultant 
com a escollida l’oferta mencionada. El projecte està 
finançat al 100% per la Diputació de Castelló, al ser 
una de les dues propostes guanyadores del Concurs 
de Regeneració Urbana que cada any convoca el 
Govern Provincial, amb premi de 200.000€ per a poder 
desenvolupar-ho.
Amb el nom “The XX”, el projecte creat pels arquitectes 
Luis Navaro i Carlos Sánchez, contempla l’ampliació 
de l’espai per a vianants, amb detriment de l’asfalt per 
aconseguir una major integració amb el parc de les 
Catalinetes. D’altra banda, també inclou la substitució 
de les actuals marquesines de la parada de bus per 
unes de disseny elaborades amb ceràmica, acer i fusta, 
recobertes amb vegetació.

L’alcalde, Guillem Alsina, ha destacat que “el projecte de 
Navaro i Sánchez suposarà reformar la parada de busos 
per donar una millor imatge de l’espai, així com més 
preferència als vianants i sobretot integrar aquest espai 
de la localitat amb el parc de les Catalinetes, on cada 
dia desenes de veïns s’apropen per a passejar o prendre 
la fresca als bancs”. D’altra banda, l’alcalde afegia que 
aquest projecte, juntament amb la construcció del nou 
col·legi Jaume I i la passarel·la del riu Cervol, amb el bosc 
mediterrani,  ajudaran a revitalitzar l’eix del riu des de 
l’antiga N-340 fins a la desembocadura.
Per la seva banda, el regidor d’Urbanisme, José Chaler, 
ha comentat que “gràcies a iniciatives com el Concurs 
de Regeneració Urbana de la Diputació de Castelló 
els municipis tenen l’oportunitat de poder rehabilitar 
i millorar espais degradats, a través de projectes 
innovadors que compten amb la ceràmica com a 
principal element”.

S’adjudiquen les obres de la nova parada 
d’autobusos del parc de les Catalinetes
Aquest projecte de rehabilitació va ser una de les dues propostes guanyadores 
del Concurs de Regeneració Urbana de la Diputació de Castelló
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La Generalitat decreta noves mesures 
contra el coronavirus

El ple de l’ajuntament de Vinaròs ha procedit 
a l’aprovació inicial del Reglament del Consell 
Local d’Inclusió i Drets Socials de l’Ajuntament 
de Vinaròs amb els vots a favor de PSPV, 
TSV, Compromís, Ciutadans i l’edil no adscrit, 
el vot en contra de PVI i l’abstenció del PP. 
El PVI va argumentar el seu vot en contra apuntant 
el seu portaveu Maria Dolores Miralles que, malgrat 
estar d’acord en molts punts d’aquest, no podia 
aprovar la proposta perquè en la composició del 
mateix hi participa el regidor no adscrit. El PP 
va argumentar la seua abstenció explicant Lluis 
Gandia, com a portaveu dels Populars, que “l’equip 
de govern no ha tingut interès a reforçar l’àrea 
social creant la figura d’enllaç del responsable de les 
taules de treball que demana Cocemfe” i que, a més 

“han acceptat la participació del regidor trànsfuga”. 
Gandia també va lamentar que el PP va realitzar 
7 propostes a aquest consell i que només se n’ha 
acceptat una i va dubtar de la posada en marxa i 
l’efectivitat d’aquest organisme, recordant que 
encara queda per fer realitat la taula de la discapacitat. 
Berta Domènech, regidora de Política Social, va 
recordar que el Pla d’Inclusió es va aprovar fa més 
d’un any però que hi ha hagut el confinament i la 
pandèmia pel mitjà que ha requerit l’esforç dels 
tècnics i la seua aprovació va haver de posposar-se. 
A més, va lamentar “que per la participació o no en 
el consell d’una persona- en referència a l’edil no 
adscrit- dues formacions no voten a favor”. Respecte 
a les aportacions del PP, va dir que “l’informe 
tècnic indica que sis d’elles ja estaven incloses”, i 

va negar que no s’hagueren inclòs les propostes 
de Cocemfe. “Estan totes elles contemplades”, 
va assegurar. Finalment, va assenyalar que sí 
que s’ha reforçat l’àrea social amb més personal. 
L’edil no adscrit, Carlos Ramírez, va dir per la seua 
part que “a l’amiguisme polític li fot que jo puga 
aportar el meu gra d’arena a aquest Consell. Cal 
treballar en benefici del poble i no en el partidista”. 
Manuel Herrera, de Ciutadans, es va mostrar favorable 
a l’aprovació del punt i va dir que “tenim el full de 
ruta perfecte per a desenvolupar el Pla de Cohesió 
Social, que contempla un total de 31 mesures”. 
L’alcalde, Guillem Alsina, va tancar el torn 
d’intervencions apuntant que l’edil no adscrit 
participa només en un òrgan consultiu i que no es 
beneficia ni econòmicament ni personalment.

Vinaròs aprova de manera definitiva el reglament 
del Consell Local d’Inclusió

X.Flores
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L’Ajuntament de Vinaròs ha aprovat per 
unanimitat participar en el Pla Parèntesi d’ ajudes 
als sectors més afectats per la pandèmia, inclòs 
dins del Pla Resistir impulsat per la Generalitat. 
La regidora d’Hisenda Maria Cano, va explicar 
que per a Vinaròs s’ha assignat un pressupost 
d’1.035.921,00 €. D’aquesta quantitat, la 
Generalitat n’aporta el 62,5%, la Diputació de 

Castelló el 22,5% i l’Ajuntament de Vinaròs el 
15%.” 
L’alcalde, Guillem Alsina, va indicar que és el 
paquet d’ajudes més gran per autònoms i pimes 
de la història del municipi. 
El regidor de Ciudadanos, Manuel Herrera, va 
demanar màxima informació i rapidesa per a 
l’execució d’este pla donada la importància de 

les ajudes en el context actual.
Lluis Gandia, per part del PP, també va mostrar 
el suport dels Populars al punt, matitzant que 
els diners per al pla que aportarà la Generalitat 
provenen de la Unió Europea. “Volem ajudes 
i que arriben ràpid perquè els autònoms ho 
necessiten de manera urgent”, va concloure.

El Ayuntamiento de Vinaròs ha aprobado por 
unanimidad una moción presentada por el 
grupo municipal Ciudadanos para que se tomen 
las medidas necesarias para reducir el impacto 
de la subida del precio de la electricidad en las 
familias, autónomos y pymes, e instar al Consejo 
de Gobierno a que elabore un plan de garantía 
suministros básicos -luz, agua y gas- dirigido 
a prevenir, detectar y actuar ante situaciones 
de carencia en el acceso a estos suministros. 
Entre las medidas propuestas por Manuel 
Herrera, portavoz del partido, para este plan de 

garantía están las ayudas económicas directas a 
consumidores y familias vulnerables, acuerdos 
con las compañías suministradoras para 
garantizar que exista siempre un preaviso antes 
del corte de suministro para evitar posibles 
situaciones de vulnerabilidad y acuerdos para 
compensar los costes derivados del corte de 
suministro por causa de impago por parte 
de consumidores y familias en situación de 
vulnerabilidad especialmente en invierno. 
También se insta al gobierno de España a que 
impulse medidas como acabar con la doble 

imposición establecida en la factura de la luz 
y el gas natural sacando los impuestos de 
electricidad e hidrocarburos respectivamente de 
la base imponible del IVA o establecer un tipo de 
IVA reducido al 10% como mínimo mientras dure 
la pandemia de Covid-19, o regular una garantía 
social de acceso a los suministros básicos en los 
consumidores vulnerables, entre otras medidas. 
Herrera señaló que presentó la moción al 
considerar que era importante denunciar lo 
que considera “un abuso”, a pesar de no ser 
competencia municipal.

Vinaròs aprova la seua inclusió al Pla Parèntesi 
per rebre més d’un milió d’ajudes 

Vinaròs insta al gobierno a tomar medidas para 
reducir el impacto de la subida del precio de la luz

X.Flores

X.Flores

En els últims 14 dies a Vinaròs s’han detectat un total de 272 positius en Covid-19 (1919 des de l’inici de la pandèmia i 20 defuncions). Al departamento de salut de 
Vinaròs s’han donat 974 casos positius en els ultims 14 dies i el total des de l’inici de la pandèmia és de 5691 positius i 87 defuncions (dades del dia 2 de febrer 2020)

Covid-19 a Vinaròs: monitoratge de la situació 
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X.Flores
L’Ajuntament de Vinaròs ha aprovat en el ple ordinari de gener i de manera definitiva 
–vots a favor de PSPV, TSV, Compromís, Ciutadans i edil no adscrit i vots en contra 
de PP i PVI- la constitució de la taula de benestar animal, després de desestimar-
se l’al·legació presentada pel PVI, que va mostrar el seu desacord en la participació 
en aquest organisme de l’edil no adscrit, Carlos Ramírez. Aquest Consell donarà 
participació als agents i entitats que treballen pel benestar animal del municipi, 
representants veterinaris, de l’empresa de recollida d’animals abandonats, policia 
local i un representant de cada grup municipal. El Consell coordinaria les accions a 
desenvolupar i informarà de les iniciatives entorn de les mascotes i la fauna de la localitat. 

X.Flores
PP, PVI i Ciutadans van reprovar en el ple ordinari 
de gener a l’equip de govern que no haguera 
facilitat durant tot l’any 2020 ajudes directes als 
autònoms, motiu pel qual el consistori no va 
poder acollir-se a una subvenció de la Generalitat. 
La moció de reprovació va ser presentada pel 
PP de Vinaròs i, encara que no va ser aprovada, 
va ser el punt més discutit de la sessió, amb una 
hora i mitja de debat entre els diferents partits. 
La moció en qüestió reprovava al govern municipal 
“per la deixadesa en la seua gestió i l’absència de 
polítiques d’ajudes al comerç i autònoms des de 
l’àmbit local, com sí han fet altres poblacions”. També 
s’indicava que l’Ajuntament tampoc va sol·licitar 
una subvenció destinada al comerç que sí que van 
rebre 256 ajuntaments de la Comunitat, la qual 
cosa els populars qualifiquen de “injustificable”. 
A favor d’aquesta moció van votar PP, PVI i Ciutadans, 
i en contra PSPV, TSV, Compromís i l’edil no adscrit. 
Manuel Herrera de Ciutadans va indicar que 
“l’Ajuntament no podia sol·licitar aquesta 
subvenció perquè no havia donat prèviament 
ajudes directes. Això vol dir que, com hem 
sol·licitat en reiterades ocasions, haurien d’haver 
donat aquestes ajudes directes als autònoms 
i després es podria haver obtingut aquest 
reembossament per part de la Generalitat”. 
La regidora de Comerç, Anna Fibla, va dir que el 
PP “està intentant enganyar amb aquesta moció”, 
acusant-los de “intentar traure rèdit polític en plena 

pandèmia explicant falsedats”. Fibla va assegurar que 
ha mantingut moltes reunions amb els comerços 
de Vinaròs i que “la majoria ens va dir que ja havien 
cobrat les ajudes de la Generalitat, amb el que era 
una incongruència que l’ajuntament els oferira més 
ajudes directes perquè no les podien cobrar”. És per 
això, segons va dir, que l’equip de govern va preferir 
esperar a 2021 per a donar noves ajudes directes des 
de l’administració local i realitzar també un concurs 
amb targetes regal, propostes ja contemplades en 
el pressupost d’enguany. Quant a no haver sol·licitat 
la subvenció, va argumentar que “no podíem fer-
ho perquè totes les accions que vam emprendre 
de suport al comerç ja estaven subvencionades; 
és a dir, que l’Ajuntament ja va fer els deures”. 
Per part del PVI, María Dolores Miralles, va dir que 
“el problema radica en el fet que l’equip de govern 
no va donar cap mena d’ajuda directa als autònoms 
l’any passat, com si que han fet altres ajuntaments 
de la província, i creiem que si ho haguera fet, sí 
que s’hagueren pogut beneficiar posteriorment 
d’aquesta subvenció de la Generalitat”. 
Juan Amat, per part del PP de Vinaròs, va dir que “si el 
PP no haguera denunciat que no s’hi havia ni sol·licitat 
aquesta moció, ningú s’haguera assabentat, i aquesta 
és una moció que havia d’haver-se debatut el passat 
ple i ho van evitar Compromís i el regidor trànsfuga”. 
D’altra banda, va reprovar a Fibla la seua 
intervenció i va prosseguir que “és inaudit que 
en tot un any de pandèmia l’ajuntament no 
puga demanar una subvenció a la Generalitat 

perquè no ha fet res de les múltiples coses que 
podia fer pels autònoms. Això és un fet prou 
greu com perquè aquest equip de govern marxi”. 
Amat va concloure assenyalant que la regidora de 
Comerç “insulta a la intel·ligència de la gent quan 
diu que han fet el que els ha demanat el comerç, 
perquè el comerç vinarossenc està demanant un 
SOS, només cal sortir al carrer per a saber-ho. El 
comerç va cridar a l’ajuntament que volia ajudes 
directes i no li les van donar. La regidora de Comerç 
està fora de la realitat i no pot continuar emparant-
se i justificant-se en la pandèmia. Si com defensa, 
la subvenció no es podia sol·licitar, em pregunto 
per què l’informe tècnic no ho diu en cap moment”. 
Paula Cerdà, de Compromís, va dir que no votaria a 
favor d’aquesta moció argumentant que “fem costat 
al comerç local, però no estem d’acord en el que 
proposa el PP, que només es dedica a criticar i atacar 
a altres partits i no a aportar res positiu. Si volen 
aportar, presenten les mocions abans perquè es 
puguen demanar aquestes subvencions i no després”. 
L’alcalde, Guillem Alsina, va tancar el torn 
d’intervencions lamentant que Amat haguera acusat 
d’inacció a l’equip de govern. “Aquesta és la major 
crisi en tots els sectors i hem treballat molt, no es 
poden imaginar el que hem patit. És molt injust que 
ens acuse d’inacció i crec que vostè en el fons ho sap. 
Pot dir que ens hem equivocat, però no que no hem 
treballat amb tot el que hem hagut de fer aquests 
últims mesos en totes les àrees d’aquest Ajuntament”.

S’aprova la constitució de la taula de benestar animal
PP i PVI acusen l’equip de govern de “premiar el transfuguisme” per permetre la participació 

en la taula del regidor no adscrit

PP, PVI i Ciutadans reproven “la deixadesa 
del govern local amb els autònoms de Vinaròs”

La moció presentada pel PP no va ser aprovada però va ser el punt més discutit de la sessió

El regidor de Transició Ecològica, Hugo Romero, va 
explicar que “aprovem de manera definitiva aquesta taula 
de benestar animal ja que no és il·legal la participació 
de l’edil no adscrit, com apunta l’informe dels tècnics”. 
L’edil no adscrit, Carlos Ramírez, va dir que al PVI “no li importa 
la taula de benestar animal i només busca la confrontació estèril 
que no beneficia a ningú, només a la seua venjança per anar-
me’n del seu partit en veure les seues vertaderes intencions”. 
La portaveu del PVI, Maria Dolores Miralles, va lamentar 
que l’equip de govern mantinguera la participació en 
la taula del regidor no adscrit. “Estem a favor de crear la 
taula de benestar animal, de tot el que es proposa en ella, 
però no podem acceptar que se li done protagonisme a 
un trànsfuga, i per això votarem en contra”, va assenyalar. 
Per part del PP, Lluis Gandia va argumentar també el seu vot en 
contra apuntant que “no té sentit que es prevalga el transfuguisme 
i és una pena que una proposta que hauria de ser unànime no 
ho siga perquè proposen un reglament i una taula sectorial 
en la qual li deixen participar”. A més, va afegir que el PP “té sis 
regidors i només té dret a participar en la taula un”. Gandia va 
acusar l’equip de govern de “estar agraint els serveis prestats a un 
trànsfuga que dóna suport sistemàtic a un govern en minoria”. 
I va concloure que “incloure al trànsfuga com 
un regidor més no és il·legal, però és immoral”. 
L’alcalde, Guillem Alsina, va tancar el torn d’intervencions apuntant 
que l’edil no adscrit participa només en un òrgan consultiu 
sense participar en l’acció de govern i que no es beneficia ni 
econòmicament ni personalment.
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X.Flores
L’Ajuntament de Vinaròs ha 
aprovat per unanimitat la 
sol·licitud d’una subvenció de 
200.000 euros de l’Institut Valencià 
de Competitivitat Empresarial 
(IVACE) per a iniciar una segona 
fase de modernització del polígon 
industrial Planes Altes. Amb 
aquesta quantitat, com va explicar 
el regidor d’Urbanisme, José 
Chaler, es preveu la instal·lació 
de fibra òptica, millora de la 
il·luminació, de la mobilitat urbana, 
la implantació d’un sistema de 
gestió de residus, de les zones 
verdes, millora de la senyalització 
horitzontal i vertical del trànsit i 
millores en vials. L’any 2019 ja es 
va escometre una primera fase 
de millores en aquest polígon. 
Les noves millores es 

realitzaran en la zona oest 
d’aquest polígon industrial. 
El PVI va considerar molt important 
desplegar la fibra òptica en tot 
aquest polígon i va donar el seu 
suport al punt, mentre el PP de 
Vinaròs, a través del seu portaveu 
Lluís Gandia també va ratificar el 
seu suport per a demanar aquesta 
subvenció, matisant que la 
Generalitat va retirar l’any passat 
aquesta subvenció una vegada 
convocada i va lamentar algunes 
de les actuacions realitzades en 
alguns polígons com a Portal del 
Mediterráneo i Capsades amb els 
carrils bici despintats molt poc 
temps després d’haver-se fet. 
El polígon industrial Planes Altes té 
una superfície de 242.000 m² amb 
una superfície total de 179.422 m² 
de sòl industrial desenvolupat.

Són diverses les noves restriccions 
que des de la Generalitat s’han 
anat incorporant des d’inici d’any, 
així com en les resolucions de la 
Conselleria de Sanitat Universal i 
Salut Pública.
A causa de l’increment en la taxa 
d’incidència en la nostra localitat, 
per part de la Policia Local s’ha 
intensificat notablement la vigilància 
i el control de les restriccions. 
Actualment la Policia Local de 
Vinaròs dedica més del 50% dels 
treballs que diàriament realitzen 
a la vigilància del compliment de 
les normatives sanitàries per la 
COVID-19.
Les 106 actes/denúncies formulades 
en aquests primers 31 dies de l’any 
2021, queden desglossades de la 
següent forma:
33 denúncies per incompliment de 
l’ús de la mascareta o ús inadequat 
d’aquesta.
32 denúncies per incompliment de 
la restricció relativa al tancament 
perimetral de la Comunitat 
Valenciana.

19 denúncies per incompliment 
de la limitació de la circulació de 
persones dins de l’horari del toc de 
queda, de les 22.00 a les 06.00 hores.
19 denúncies per incompliment 
dels límits de reunions en la via 
pública, bé siga per la restricció de 
grups no superior a 6 persones, 
prèvia al Decret del President de la 
Generalitat 2/2021, o a la limitació 
actual de no més de 2 persones no 
convivents.
3 actes/denuncia a establiments 
públics per incomplir les limitacions 
d’aforament i/o mesures d’higiene i 
prevenció

Des de la Policia Local de Vinaròs es 
vol continuar agraint el gran esforç 
que la majoria de la ciutadania 
realitza des de l’inici de la pandèmia, 
respectant totes i cadascuna de les 
normes que les autoritats sanitàries 
han anat incorporant durant les 
últimes setmanes, esforç col·lectiu 
que segur ens portarà a superar 
entre tots la situació actual.

Vinaròs demanarà una subvenció per a una segona fase 
d’obres millora del polígon Planes Altes

Més de la meitat dels serveis que realitza la Policia 
Local de Vinaròs estan relacionats amb el control de les 

mesures sanitàries enfront de la COVID-19 s
Des de la Policia Local de Vinaròs s’ha realitzat un resum estadístic de les sancions per incompliments 

a les restriccions sanitàries durant el que portem d’any 2021
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Pz. Agustín Comes, 5, Bajo · VINARÒS
www.estate-vinaros.com  estate.vinaros@gmail.com

+34 964 82 50 48

El cambio empieza aquí

Somos especialistas en vender tu casa de manera seria y profesional, 
sin que tengas que preocuparte de nada

La Regidoria d’Innovació Digital 
informa que els operadors de 
telefonia mòbil, Telefónica, Vodafone 
i Orange, treballaran durant els 
propers per ampliar la cobertura 
de la xarxa 4G a la banda 800MHz, 
que permetrà gaudir de connexions 
mòbils d’alta velocitat sobre 
tecnologia LTE (4G) amb una millor 
cobertura a l’interior dels edificis 
i major extensió geogràfica. Per 
garantir la compatibilitat de la nova 
tecnologia amb la Televisió Digital 
Terrestre (TDT), els operadors han 
posat en marxa Llega800, entitat 
encarregada de solucionar qualsevol 
afectació en la recepció del senyal de 
televisió.
L’entitat prestarà a la ciutadania una 
sèrie de serveis gratuïts que inclouen 
una actuació prèvia, gràcies a la 
qual els ciutadans que resideixin en 
zones de major afectació rebran 
una comunicació al seu domicili que 

els informarà que a partir d’aquest 
moment podran sol·licitar, de forma 
gratuïta, l’adaptació de l’antena 
del seu edifici per evitar possibles 
interferències en el senyal de 
televisió.
Amb l’arribada del nou 4G a Vinaròs 
continua el procés d’implantacions 
que s’està realitzant de forma gradual 
per tota la geografia nacional. Per 
comprovar les localitats on ja estan 
actius aquests serveis es pot consultar 
el següent enllaç: https://www.
llega800.es/listado-de-municipios-
activos/
El Desplegament 4G s’emmarca 
en el que estableix el Reial Decret 
805/2014, de 19 de setembre, amb 
data 1 d’abril de 2015 en què es 
va procedir a l’alliberament de les 
freqüències entre 790 i 862 MHz 
(canals 61 al 69 de UHF), que fins 
llavors s’empraven per a la recepció 
de la Televisió Digital Terrestre, procés 

conegut amb el nom de Dividend 
Digital. Des d’aleshores, aquestes 
freqüències han estat assignades 
als operadors de telefonia mòbil per 
prestar el servei del 4G.
Amb aquestes feines que es 
desenvoluparan ara a Vinaròs 
serviran per augmentar la potència 

de la xarxa fins als 800MHz i oferir una 
major cobertura a la ciutat, així com 
augmentar la velocitat de connexió. 
Per qualsevol dubte o informar de 
problemes en la recepció del senyal 
de televisió poden trucar el telèfon 
gratuït 900 833 999 i també adreçar-
se a la pàgina web www.llega800.es.

L’Ajuntament de Vinaròs, a través 
de la Regidoria d’Obres i Serveis, ha 
signat un conveni de col·laboració 
amb l’empresa Nestlé Espanya per a 
la recollida de les càpsules de plàstic 
i alumini. Cal destacar que aquest 
residu genera un problema en el 
sistema de reciclatge, perquè són 
moltes les persones que les llencen 
de forma errònia en el contenidor de 
color groc. 
La regidora d’Obres i Serveis, Carmen 
Morellà, ha explicat que “el conveni 
signat amb Nestlé Espanya obliga 
a l’empresa al reciclat òptim de les 
càpsules amb la separació del café 
de l’embolcall de plàstic o alumini”. 
Segons afegia “per a facilitar el correcte 
reciclatge de les càpsules s’habilitaran 
diverses punts de recollida a la ciutat, 
perquè els veïns puguen fer la gestió 
correcta”. 

Morellà ha assenyalat és fonamental el 
reciclatge dels residus per minimitzar 
l’impacte ambiental i insistia que 
les càpsules no s’han de llençar al 
contenidor groc, per tal d’evitar 
problemes a l’hora de la gestió de les 
deixalles.
Pel que fa als punts de recollida són els 
següents:
•	 L’ecoparc mòbil de l’avinguda 
de Castelló de 8:00h a 15:00h.
•	 L’ecoparc mòbil del passeig 
de Juan Ribera divendres i dissabte 
també de 8:00h a 15:00h.
•	 L’ecoparc fixe del camí de 
Sant Gregori de dilluns a divendres de 
9:00h a 14:00h i de 16:00h a 20:00h. 
Dissabtes de 10:00h a 14:00h i de 
16:00h a 19:00h, diumenges de 10:00h 
a 14:00h.
•	 Mercat Municipal.

Les companyies telefòniques inicien les feines 
per ampliar i millorar la xarxa 4G

Els treballs serviran per augmentar la cobertura i 
oferir una navegació de velocitat més elevada per 
als usuaris

L’Ajuntament signa un conveni amb Nestlé 
per a la recollida de càpsules

L’objectiu és la gestió correcta d’aquests materials de plàstic i alumini per a la seu reciclatge
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El portavoz adjunto del Partido Popular en 
el Ayuntamiento de Vinaròs, Lluís Gandía, ha 
denunciado que “iniciamos el mes de febrero 
y el gobierno del PSOE mantiene el recorte 
de 10 trenes Regionales al día entre Vinaròs y 
Castellón ante el silencio del Alcalde socialista 
de Vinaròs, Guillem Alsina, y del resto de 
alcaldes socialistas de nuestra comarca”.
Gandía ha señalado que “en marzo de 2020 
fuimos comprensivos cuando se recortaron 
las frecuencias por la situación que padecía 
nuestro país, pero después de 11 meses 
RENFE no tiene excusa alguna para mantener 
un recorte que afecta a la economía y a la 
salud de nuestros vecinos. Necesitamos 
más trenes para dinamizar la economía y 
necesitamos más trenes para viajar con la 
seguridad de poder mantener las distancias 
que recomienda el propio gobierno”.

Los populares han lamentado también 
“el silencio del Alcalde de Vinaròs, Guillem 
Alsina, que vuelve a demostrar su inacción 
ante la pérdida de un servicio que costó 
mucho trabajo lograr y que ahora se ve 
recortado sin justificación. Vinaròs necesita 
de un Alcalde que luche por los servicios que 
merecen los vinarocenses y Guillem Alsina 
está demostrando que no le preocupa el 
recorte de 10 trenes cada día entre Vinaros y 
Castellón”.
Gandía concluía afirmando que “el trabajo 
que no hace el gobierno municipal de Vinaròs 
lo haremos una vez más desde el Partido 
Popular. No dejaremos de trabajar y exigir 
para que Vinaròs recupere todos los trenes 
que el PSOE ha recortado y lo haremos porque 
los vinarocenses merecen unas buenas 
comunicaciones”.

El PP lamenta que se mantenga el recorte de 10 trenes 
al día entre Vinaròs y Castellón

Foto arxiu

APNAL-Ecologistes en Acció, coincidiendo 
con  la celebración del Día Mundial de los 
Humedales, ha denunciado en un comunicado 
las agresiones que sufren los humedales del 
Baix Maestrat, exigiendo su protección. Según 
este grupo, se siguen planificando actuaciones 
urbanísticas en sus terrenos, se ven afectados 
por la construcción de infraestructuras, zonas 
de cultivo, vertidos de residuos, incendios, 
caza, introducción de especies exóticas y 
negligencia humana en general, entre muchas 
otras amenazas. APNAL-Ecologistes en Acció de 
Vinaròs denuncia que las desembocaduras del 
barranco de Aiguadoliva y el rio Servol en Vinaròs 

APNAL-Ecologistes en Acció denuncia las “agresiones” que 
sufren los humedales del Baix Maestrat y exige su protección

y  las desembocaduras de la rambla Alcalá o Barranquet 
y del riu Sec en Benicarló, sufren graves amenazas 
debido al urbanismo, regeneraciones improductivas de 
playas y construcción de espigones e infraestructuras, 
así como vertidos de residuos y basuras, eutrofización 
de sus aguas por aportes de fertilizantes, productos 
químicos y materia orgánica o la introducción de 
especies exóticas de fauna (flora, peces, tortugas, 
etc.) Consideran que hay que actuar para protegerlas 
adecuadamente, dado que la mayoría de estos 
impactos tienen soluciones técnicamente inviables 
o carecen de ella en absoluto. Las administraciones 
competentes deben conservar de forma efectiva los 
humedales catalogados entre los que se cuentan, entre 
otros, la desembocadura del Riu Sènia (Vinaròs), Marjal 
de Peñíscola (Peñíscola), desembocadura de Riu Coves 
(Alcossebre) y los vigilen y eviten agresiones. Asimismo, 
pide Apnal-EA que se cataloguen los humedales 
olvidados, reclasificando sus suelos a No Urbanizables 
(de Protección Litoral, cuando sea el caso), y delimiten 
y protejan adecuadamente todo su entorno. Se han 
realizado solicitudes a los ayuntamientos para el 
cumplimiento de la normativa PATIVEL. Entre ellos se 
cuentan los sectores Sòl de Riu y Aiguadoliva en Vinaròs, 
sectores Surrach-Mar Xica (Benicarló), Pixells (Peñiscola) 

y Cala Mundina (Alcalà de Xivert). Es necesario además 
que se evite la creación de nuevas zonas de cultivo de 
regadío junto a los humedales y se limiten las existentes, 
dotándolas de medios para evitar la contaminación de 
los acuíferos. Pide también este grupo ecologista que 
se vele por una buena salud de las aguas en las zonas 
palustres y acuíferos y fomentar la educación ambiental 
en estos ambientes únicos y la población local que 
los rodea. Remarca Apnal-EA que existen lagunas 
endorreicas interiores, como las lagunas de Sant Mateu, 
La Jana, Salzadella, etc. así como desembocaduras de 
barrancos y ríos, como el Sènia, Servol, Aiguadoliva, 
Riu Sec, Barranquet, Moles, Irta, Ametler, entre otros. 
Existen balsas como en Sant Jordi o Traiguera y otros 
humedales diversos como embalses, saladares, tolls… 
Todos ellos son importantes para todos/as ya que 
son fuentes de agua dulce y termorreguladores del 
clima. Albergan una biodiversidad única de espacios 
palustres (con especies en peligro y escasas) y regulan 
inundaciones y avenidas. Funcionan como auténticas 
depuradoras naturales y son sumideros de CO2, más 
eficientes que las masas forestales en la lucha contra el 
cambio climático. Además, son esenciales para muchas 
actividades económicas al ser fuentes de materias 
primas singulares.
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Redacción
La  Agrupación comercios del centro de Vinaròs 
ha criticado que el Ayuntamiento de Vinaròs no 
haya puesto en marcha ningún tipo de ayuda 
directa durante todo el 2020 y aseguran sentirse 
abandonados. 
“Ante la profunda crisis que estamos sufriendo 
por la COVID-19, el comercio de Vinaròs se 
siente ninguneado por miembros del equipo de 
gobierno que se han atrevido a afirmar que, las 
medidas puestas en marcha han sido decididas 
por el comercio de nuestra ciudad”, señalan en un 
comunicado. 
Según aseguran, la concejala de Comercio, 
Anna Fibla, “faltó a la verdad en el pleno del 
pasado jueves 28 de enero”. Fibla señaló que, tras 
diversas reuniones con los comerciantes, éstos le 
comunicaron que ya habían cobrado las ayudas de 
la Generalitat y que preferían posponer las ayudas 
de la administración local a 2021.
“Estas palabras no hacen más que avivar el enfado 
del pequeño comercio, que en una reunión 
mantenida el pasado mes de mayo, había dejado 
muy claro el gran descontento general por la 
pasiva actitud de este gobierno, que no ha sido 
capaz de ayudar a un sector que estaba pidiendo 
a gritos medidas que paliasen la grave situación 
económica que estaban atravesando y que se les 
venía encima”, indican los comerciantes. 

Para esta agrupación, que recordemos que lanzó 
hace unos meses una campaña de SOS, el comercio 
de Vinaròs es uno de los sectores más importantes 
de nuestra ciudad “pero aun sí, nunca se le ha 
dado la importancia que merece, queda patente 
teniendo en cuenta que sí se han llevado a cabo 
medidas de ayuda a sectores como Hostelería, 
Venta Ambulante o Mercado Municipal”.
Además, añaden que “todavía seguimos esperando 
que la Concejalía de Desarrollo Local junto con 
la Concejalía de Hacienda, Industria y Empleo, 
dé un paso en firme y tome medidas directas y 
reales, ya que, hasta ahora, solo ha sido capaz 
de proponer iniciativas cuyo objetivo no es más 
que complementario para un comercio harto de 
cheques regalo, tarjetas, sorteos o campañas sin 
sentido, que año tras año se repiten, perdiendo la 

esencia de novedad, sorpresa o incentivo, tanto para 
el consumidor como para el comerciante”. Medidas 
que consideran que  pueden ser complementarias, 
“pero en un momento tan excepcional como el 
que estamos viviendo, son ridículas, insuficientes, 
incluso ofensivas, teniendo en cuenta que se han 
cancelado muchas actividades y eventos como el 
Carnaval o la Feria de San Juan y San Pedro, por 
citar algunos”. 
Y concluyen que “el comercio de Vinaròs se 
pregunta y exige saber, dónde se ha destinado 
todo ese presupuesto, y sobretodo, porqué la 
Concejalía de Desarrollo Local no ha podido 
optar a la subvención de ayuda al comercio de 
la Generalitat Valenciana, a diferencia de otros 
Ayuntamientos como son ejemplo el de Onda, 
Peñíscola o Benicarló”

El Partido Popular de Vinaròs, a través de su portavoz 
Juan Amat, ha señalado que “denunciamos en su 
momento la falta de compromiso del Alcalde, Guillem 
Alsina, y de la concejala de Comercio, Anna Fibla, con 
el comercio local y por ello reprobamos la actitud del 
gobierno municipal puesto que no habían habilitado 
ayudas al comercio en todo el año 2020 y ni se habían 
solicitado subvenciones de la Generalitat en beneficio 
del comercio. La respuesta a todo ello fue que no se 
había hecho nada que no hubiera sido solicitado por 
los propios comerciantes”.
Amat ha señalado que “el comunicado realizado por la 

inmensa mayoría del comercio del centro de la ciudad 
pone en evidencia lo que unos ya sabíamos y que 
desde el gobierno municipal negaban. Son los propios 
comerciantes los que están pidiendo ayudas, los que 
están reprochando al equipo de gobierno su falta 
de compromiso y los que denuncian que se sienten 
engañados por parte del Alcalde y la concejala de 
Comercio”.  El portavoz popular finalizaba afirmando 
que “desde el Partido Popular vamos a seguir dando 
apoyo a aquello que nos parece justo; y es justo que 
se habilite una línea de ayudas directas en favor del 
comercio y los autónomos del municipio”.

Comercios del centro de Vinaròs denuncian sentirse 
“abandonados” por el Ayuntamiento 

Aseguran que no ha puesto en marcha ninguna medida directa que aligere la gran agonía que están sufriendo 

El PP muestra su apoyo a las reivindicaciones del comercio

El portavoz de Ciudadanos en el Ayuntamiento  de Vi-
naròs,  Manuel  Herrera, se ha sumado a las reivindica-
ciones de la Agrupación de Comercios de Vinaròs, quie-
nes en un comunicado han criticado la falta de ayudas 
y apoyo por parte del equipo de Gobierno. “Desde Cs 
venimos defendiendo que los sorteos o tarjetas regalo 
no eran la solución para una situación de emergencia, 
solo un parche más”, ha subrayado el edil, quien ha cri-
ticado que “además, recientemente el alcalde ha anun-
ciado que la partida destinada a comercios, apenas so-
bre 100.000 euros, ahora se destinará a la adhesión al 
Plan Resistir de la Comunitat Valenciana, cuando este 
plan justamente no contempla a los comercios  como 
sectores beneficiados”. 
“Por tanto, si ya tenían poca financiación de por sí estos 
negocios, hoy se quedan sin nada, a no ser que al final 
haya dinero sobrante en dicho plan y se pueda invertir 

en el sector comercial”, ha subrayado Herrera.
Así pues, el edil ha reiterado sus críticas a la concejala de 
Desarrollo Local, Anna Fibla, “no solo por no mover un 
dedo para ayudar a estos autónomos que se encuentran 
prácticamente en la ruina, sino por encima mentir en sede 
plenaria al asegurar que el sector estaba contento con las 
medidas tomadas por el Ayuntamiento”. “Por ello, y por 
más  que desde Cs aprobamos su reprobación,  pedimos 
a sus socios de Gobierno del PSPV que intervengan y 
cojan el toro por los cuernos, ante la incompetencia de la 
concejala de la marca blanca de Podemos”, ha señalado 
el portavoz.
Por último, el concejal ha animado a los comerciantes 
a “seguir en su lucha”, al tiempo que ha asegurado que 
“con Cs podrán seguir contando porque nuestro único 
objetivo es hacer política útil y en beneficio de los 
vecinos”.

Ciudadanos lamenta el “ninguneo” del equipo 
de Gobierno a los comercios de Vinaròs
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Perquè vas estudiar Farmàcia i en quin moment 
sorgeix l’interès per la nutrició? 
Com li passa a molts joves, en el moment de triar 
no ho tenia gens clar. Els meus pares, amb molt 
bon criteri, em van ajudar a escollir. I els ho agrairé 
sempre, perquè ara mateix no em veuria fent una 
altra cosa. És un àmbit en el que també he crescut, 
ja que el meu pare és farmacèutic i la meva mare 
és metge.
 Vaig fer les dues carreres a la vegada, però l’interès 
per la nutrició va augmentar a mesura que aprenia.

Com combines les dos especialitats o treballs? 
Treballo a la Farmàcia Escuder tots els dies menys 
dijous que ho faig a la consulta de Nutriestudio. 
 
En quins àmbits desenvolupes la teva 
professió?   
A més de a la farmàcia i a la consulta, treballo 
com a professora col·laboradora de la UOC i faig 
xerrades o escric sobre nutrició.

En diferents àmbits laborals , educatius, 
familiars?
Si, sobretot en l’àmbit educatiu però també 

m’agrada donar xerrades en ambients més 
familiars, com per exemple per associacions com 
el Repte10k.

En quin se sent més còmoda? 
En tots, m’encanta poder ajudar a entendre la 
nutrició i la salut.
 
Una imatge saludable, encara va associada a 
una persona prima? Què ens pots dir respecte 
a aquests esterotips? 
Que no és adequat. El pes en sí ens dóna molt poca 
informació. Es pot tenir un pes baix o adequat 
però tenir una massa muscular molt petita i un 
percentatge gras alt. Ens hem de veure forts, no 
prims. Perquè prim no vol dir sa. Cada vegada més, 
va canviant el concepte i la gent s’ està preocupant 
més per estar més forts i, en consequència, més 
sans.
 
Hi ha gent que encara pensa que per a aprimar-
se t’has de privar de moltes coses…  
Molta gent associa la dieta a menjar a base de 
pit de pollastre i enciam i de menjars tristos. No 
ha de ser així per a res. Cal fer un canvi en el tipus 

d’alimentació i allunyar-se d’aliments processats 
rics en sucres, greixos hidrogenats..., però com 
més trist sigui, més fàcil és deixar la dieta. 

Practiques  algun esport?     Quina importància 
té en la teva vida? 
Faig entrenaments de força amb el meu 
entrenador Ramon, jugo a pàdel i vaig a córrer amb 
el Repte10k. No amb l’assiduïtat que m’agradaria 
ara, però intento fer 4 dies a la setmana fixos.
És molt important fer esport perquè a més de 
que és bo per a la salut física, ho és per a la salut 
mental. És un antidepressiu perfecte! Ara, amb 
tot el que estem passant, crec que hauria de ser 
obligatori practicar algun tipus d’exercici físic.
 
Estàs colaborant en el Diariet en periodicitat 
setmanal amb articles molt interessants. 
T’agrada la divulgació? 
M´encanta. És el que més m’agrada fer.

Tinc la nevera i el congelador buits. Què 
m’aconselles per fer la compra setmanal? 
Primer planificar el que vas a dinar i sopar durant 
la setmana. Així pots comprar el necessari, ni de 

Carla Escuder, 
“Canviar d’hàbits 

en alimentació 
és fàcil si es fa de 
manera correcta i 

progressiva”

Col·labora al Diariet des de maig de 2019 amb articles molt interessants sobre nutrició. Amb només 33 anys, Carla Escuder té un destacat 
currículum professional. És llicenciada en Farmàcia, Diplomada en Nutrició Humana i Dietètica per la Universitat de Navarra i Màster en 
Atenció Farmacèutica i Farmacia Assistencial. Ha fet també dos postgraus, un en Nutrició Esportiva pel CODINUCAT (Col·legi de Dietistes-
Nutricionistes de Catalunya), i un altre en Salut Pùblica per la Universitat Pompeu Fabra. En aquests moments realitza el Doctorat en 
Farmàcia i Nutrició a la Universitat de València.  Ha treballat a la Farmàcia 1896 de Barcelona i actualment a la Farmàcia Escuder (La Sènia) 
i a Nutriestudio (Vinaròs). Gran aficionada a la lectura, assegura que té obsessió pels libres científics. Considera l’esport fonamental per 
a mantindre uns hàbits saludables, i el pàdel, córrer o fer entrenament funcional són part de la seva rutina diària. 

X.Flores

farmacèutica i dietista-nutricionista

Entrevistes als col·laboradors
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més que després hagis de rebutjar, ni de menys, així 
no hauràs d’anar a comprar urgentment.
 
Quins productes no haurien de faltar mai a casa? 
  Verdures i fruites, molt colorit! Aliments rics en 
proteïna de qualitat com carns, peixos, ous, làctics, 
llegums. Algun cereal integral o tubercles com 
patata ...
Cal fer-se amb un bon fons d’armari per evitar 
sorpreses. Tenir verdures congelades, conserves 
de qualitat de llegums i verdures, conserves de 
peix com la tonyina o sardines en oli d’oliva verge, 
marisc congelat com llagostins cuits o pop ...

Se sol dir que “en casa del herrero cuchara de 
palo”. Quina és la dieta d’una nutricionista? 
La meua alimentació és bastant bàsica. He de 
confessar que no em planifico massa bé però amb 
els meu fons d’armari sempre m’arreglo.
Quan penso en que vaig a menjar, primer penso 
en la verdura, després l’aliment ric en proteïnes 
i després si ho vaig a acompanyar amb alguna 
guarnició. 

Potser la frase més repetida de la nutrició siga 
“Dieta variada i equilibrada, però las frase en 
sí no conté molta informació. En què consistiria 
per a tu una alimentació saludable?
Una alimentació basada en verdures i fruites, 
aliments rics en proteïnes de qualitat; cereals 
integrals i greixos saludables. Bàsicament una 
alimentació rica en matèria primera.
També és important gaudir de la gastronomia i de 
la cuina, sortint una mica d’aquesta línia.

Sovint oblidem parlar de la importància de la 
beguda principal del menjar. Ha de ser sempre 
aigua? 

Sí, totalment. No hi ha millor manera per hidratar-
se.

Sol resultar difícil canviar d’hàbits en 
alimentació? 
  No, si es fa de manera correcta i progressiva. És 
millor fer petits canvis que durin en el temps, que 
no canviar per complet un tipus d’alimentació ja 
que probablement acabi tornant als mals hàbits. 
També és important la manera. No és el mateix 
canviar a una alimentació de bullit i peix a la 
planxa que fer-ho a unes receptes més saboroses i 
desitjables.
 
En el món de les noves tecnologies, la informació 
i internet. Quin consell donaries a la gent que 
decideix utilizar internet i les xarxes socials per 
informar-se sobre nutrició? 
A internet tothom és lliure de parlar del que vol, 
sabent realment del que parla o no tenint ni idea. A 
més de que la indústria i les influencers el que volen 
és vendre el seu producte, els preocupa bastant poc 
la salut de les persones.
D’altra banda, també hi ha gent realment bona 
i preparada que divulga molt i molt bé. El meu 
consell seria que s’informin bé de a qui segueixen 
en les xarxes i per què. La quantitat de seguidors és 
el de menys.
 
Actualment existeixen una gran quantitat de 
suplements de tot tipus. Quan és necessària la 
suplementació? 
Quan hi ha una deficiència d’algun micronutrient, 
per exemple el ferro que pot provocar anèmia. 
Quan les necessitats nutricionals de la persona no 
es poden suplir amb l’alimentació, per exemple 
molts esportistes o persones amb alguna malaltia 
que els fa perdre la gana. Hi ha un altre tipus de 

suplementació que ajuda a augmentar el rendiment 
dels esportistes, que utilitzats de manera correcta 
donen molt bons resultats.

Què opines de les app per als smartphones 
sobre nutrició? 
Que tenen molt perill. Els fonaments pels quals 
es basen per valorar els aliments són bastant 
millorables. No totes són iguals però crec que és 
molt millor que les persones aprenguem a llegir 
etiquetes i ser nosaltres qui triem si un aliment és 
bo o no 
 
El “Método del Plato” per planificar menús. 
En què consisteix? És recomanable? 
 És una eina molt visual que ens ajuda a estructurar 
els àpats.
Imagina que a un plat li dibuixem unes línia en creu 
fent quatre cambres. Dos quarts haurien de ser 
verdures i hortalisses de diferents colors. Un quart 
aliments rics en proteïnes com les carns, peixos, 
ous o els llegums. El quart que queda el ompliriem 
d’aliments rics en hidrats de carboni com arròs, 
pasta integral, tubercles, quinoa...
És una manera molt fàcil d’estructurar els àpats, tot i 
que caldria personalitzar més en el cas d’esportistes, 
per exemple.

Sobretot entre els esportistes s’està extenent el 
“ayuno intermitente”. Què n’opines? 
És una estratègia alimentària que pot ser útil, 
sempre que es faci de manera correcta. Ha mostrat 
tenir beneficis molt interessants però no és una 
estratègia que li valgui a tothom, ja que en alguns 
casos pot resultar contraproduent.
També genera confusió, sobretot en el món de 
l’esport. Es confon el dejuni intermitent amb 
l’entrenament en dejú que no és el mateix.

farmacèutica i dietista-nutricionista
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El Carnaval 2020
Cert, el carnaval 2021 ha estat suspès i és una 
pena, però ni la COVID-19 ens pot privar de  
reviure i recordar moments. Així disfrutàvem ara 
fa un any del Carnaval 2020.



6 febrer de 2021

13

ACTUALITATSOCIETATE L  D I A R I E TVinaròs

Carnaval de Vinaròs 2021 
 

Un any d’excepcionalitat 
Vinaròs en carnaval 

Enfortim la creativitat 
En gresca virtual 

 
Amor d’un poble 

Reines i reis l’amabilitat 
Comparses fent rogle 
Vinaròs en intensitat 

 
Compartim xarxes socials 
Vinaròs continua activat 

En dissenys originals 
Somriures en diversitat 

 
Un carnaval alternatiu 

Calendari de solidaritat 
Reines i reis l’atractiu 

Vinaròs està emmascarat 
 

En màgica relació 
Mascaretes de colors 

Personatges en emoció 
Vinaròs complint honors 

 
Julián Zaragozà Baila, Vinaròs febrer 2021
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Para participar en el concurso de 
maquillaje de carnaval, tan solo 
debes realizar un maquillaje. 
Debes seguir los siguientes pasos:

1. Maquíllate a ti mismo o a otra 
persona, la inspiración o temática 
debe estar relacionado con el 
carnaval de Vinaros (solo un 
maquillaje por participante)

2. Sube tu maquillaje de carnaval a 
Facebook, Instagram o Twitter:

3. Etiqueta @tian_stil_home en la 
red social que estés participando:

4.No olvides usar el hashtag 
#Maquillajecarnavalvinaros21

Cosas importantes a tener en cuenta:

.La fecha límite para participar es el 
domingo 14 de febrero de 2021.
. Debes ser mayor de edad.
 .Sólo un maquillaje por participante.
. Los premios se publicarán el lunes 
día 15 de Febrero 2021.

Habrá 3 Premios compuestos por un 
Set de maquillaje.

El jurado elegirá los 3 mejores 
maquillajes.

Turisme Vinaròs i la iniciativa Vinaròs Art Urbà han estat d’actualitat turística a Itàlia gràcies a les xarxes socials de spain.info

Una bona alimentació augmenta les defenses i Lolín sap 
cuidar-se. Juanvi G. - DM

Concurso de carnaval online

Itàlia es fixa en Vinaròs
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Noves senyals de precaució en els dos sentits pel pas per la carretera N-340a a l’altura del polígon Portal del Mediterráneo

El Mercat de Vinaròs segueix al teu costat i roman obert en el seu horari habitual. Malgrat la situació actual, els Establiments del Mercat 
segueixen oferint el millor servei amb totes les mesures de seguretat. Fotos: Juanvi Gellida

El Mercat, al teu costat

Cal precaució
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A.FA.NI.A.D. Vinaròs, es una asociación de familiares de y de personas con 
discapacidad, principalmente intelectual y del desarrollo, con mas de 43 
años de experiencia en nuestra localidad. 
Como muy bien saben las personas que nos siguen por nuestras redes 
sociales o web, o medios de comunicación, ya conocen que en nuestro 
“Centro Ocupacional, Cultural y Social” de la Av. Tarragona 37 de Vinaròs, 
disponemos de una “Tienda Solidaría”, donde hay unas buenas colecciones 
de libros de todos los tiempos, temas y tendencias y para todas las edades, 
donados por particulares y administraciones, como nuestra biblioteca 
municipal. 
También en nuestra tienda se puede adquirir las manualidades que crean 
nuestr@s usuari@s en su día a día de aprendizaje para poder incorporarse 
en un futuro a puestos de trabajo convencionales. 
Así mismo en nuestra tienda también hay un gran surtido de cd’s y dvd’s 
que también están en unos precios muy por debajo de cuando eran 
nuevos y también se puede encontrar ejemplares por abrir. 
Es evidente que desde AFANIAD Vinaròs, es totalmente necesarios seguir 
potenciando esta tienda como una herramienta útil y eficaz para poder 
trabajar con tod@s ell@s, dado que así mismo, son quienes atienden a las 
personas que nos vienen a comprar, una compra en forma de donación 
social. 
Así mismo y como ya hemos hecho público en varias ocasiones, una de las 
líneas de trabajo que estamos potenciando es el reciclado de móviles que 
ya no usamos y que es realmente muy perjudicial para el medio ambiente 
la no reutilización conveniente o reciclado responsable, al igual que los 
cartuchos de tinta de impresora, que todos tenemos en nuestras casas 
y/o empresas. 
Estas dos líneas de trabajo, móviles y cartuchos, los pueden donar o bien 
directamente en nuestra “Tienda Solidaria” o bien se puede depositar en 
los contenedores que hay en todas las escuelas e institutos de la localidad 
o en distintas dependencias municipales, que posteriormente recogemos 
y le damos un trato normalizado de reciclado gracias a empresas que 
trabajan en esta línea. 
El hecho que nuestr@s usuari@s se sientan importantes se refleja cuando 
viene gente a nuestra tienda, para ellos es un gran logro y experiencia 
ver como el trabajo que hacen, cuidando los escaparates, arreglando los 
libros, cd’s y dvd’s o con sus artesanías, el grado de satisfacción es muy 
importante para elevar la autoestima de cada uno de ell@s, por eso OS 
INVITAMOS a VENIR a nuestra tienda todos los días de la semana de 10 a 13 
horas de lunes a viernes, donde también se puede adquirir las dos revistas 
locales, como son 7 Dies Actualitat y el Diariet de Vinaròs.

Tienda solidaria de AFANIAD VINARÒS 
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El fort vent que ha bufat aquests dies ha tombat el monument en homenatge al 
rei Jaume I situat a la rotonda de l’avinguda Jaume I i passeig Fora Forat. 
Foto X.Marmaña.

La plataforma nacional de promoció turística ‘Saborea España’ ha 
donat suport per les xarxes socials a la restauració de Vinaròs

Als socis de la Penya Barça 
Vinaros se’ls informa que a causa 
de les restriccions imposades 
per la pandèmia, és inviable la 
convocatòria de la junta anual 
ordinària d’aquest exercici. 
S’efectuarà la mateixa quan siga 
possible reunir-se amb seguretat i 
dins de la normativa que s’indique 
per les autoritats.  Salut per a tots.

La Generalitat 
adjudica en Vinaròs 

dos viviendas 
públicas a familias 

vulnerables 
La Vicepresidencia Segunda y Conselleria de Vivienda y 
Arquitectura Bioclimática, a través de la Entitat Valenciana 
d’Habitatge i Sòl (EVha), ha adjudicado en el mes de 
enero 17 viviendas públicas de la Generalitat a familias 
vulnerables en riesgo de exclusión social.
De las 17 viviendas adjudicadas en enero, 11 pertenecen 
a la provincia de Valencia (tres en Benaguacil, tres en 
Sagunto, una en Silla, una en Carlet, una en Paterna y 
una en Paiporta) y seis a la provincia de Castellón (dos en 
l’Alcora, dos en Castelló de la Plana y otras dos en Vinaròs).
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Alfredo Gómez Acebes
El carnaval local tiene unas raíces que van más allá de un par de siglos atrás, ya que Vinaròs y los 
vinarocenses han estado siempre vinculados con la fiesta del “carnestoltes”. Los carnavales de 
Vinaròs no datan del siglo XIX. Nada más lejos de la realidad, ya que se tiene constancia de 
su existencia mucho antes. Tenemos noticia que en la Iglesia Arciprestal se llevaban a cabo 
representaciones teatrales de tipo carnavalesco en el siglo XVII, y que fueron prohibidas por la 
Iglesia por considerarlas irreverentes, ya que el obispado no toleraba que los hombres, travestidos 
de mujer, corretearan por el altar y pasillos del templo. En los archivos tortosinos se conservan las 
prohibiciones y los “toques de atención” hacia Vinaròs por consentir tales desmanes. 
 De que las fiestas de máscaras eran cosa común y corriente en el Vinaròs del siglo XVIII nos da 
noticia un documento fechado en el año 1773. En el mismo leemos que el Capitán General de la 
provincia de Castellón, D. Manuel Ventura de Figueroa, comunicaba al gobernador de Peñíscola 
que en los pueblos de su jurisdicción, sobre todo en Vinaròs, “se cese y se excuse de ahora en 
adelante la diversión de las máscaras”. Orden que el gobernador, D. Joseph Sanjust comunicaba 

Historia del carnaval de Vinaròs (I)
por medio de una carta oficial a los respectivos consistorios 
municipales, como así se hizo para Vinaròs el día 9 de 
noviembre de dicho año. Al mismo tiempo se le exigía que 
vigilase su “exacto cumplimiento, no permitiendo semejante 
diversión con pretexto alguno ni en lugar público ni privado”.
De tal orden se advertía que de hacerse caso omiso se 
aplicaría el correspondiente castigo, el cual no se indica, 
aunque es de suponer sería alguna multa. Por tanto vemos 
que en esas fechas la celebración de bailes de máscaras en 
nuestra ciudad debía ser cosa corriente y que por motivos 
que ahora no vienen al caso fue prohibida por orden estricta. 
Pero ni las órdenes superiores pudieron suprimir las fiestas 
populares del carnaval en Vinaròs. La tradición nunca 
desapareció en la ciudad. Ni en el periodo franquista, puesto 
que en los años de prohibición se siguieron celebrando 
bailes privados y fiestas particulares, e incluso pasacalles 
espontáneos por grupos de jóvenes, ante los cuales se hacía 
la “vista gorda” por parte de las autoridades locales.
* * * 
En el año 1904 eran ya famosos los bailes de carnaval que 
se celebraban en el salón y jardines del Círculo Instructivo 
Republicano de Vinaròs, ubicado en la plaza de San Antonio 
esquina con actual calle Arcipreste Bono. En estas fechas 
se organizaban tres bailes nocturnos en días consecutivos, 
juntamente con los preparados por el Círculo Agrícola, los 
cuales estaban a rebosar de gente.  En ese año la sociedad 
del Centro Republicano “celebró durante las noches de los tres 
días de carnaval bailes de máscaras”.
Bueno es recordar que hemos tenido una larga tradición 
en la celebración de bailes de carnaval y que la gente salía 
disfrazada por las calles, que se mostraban muy animada. 
Así, por ejemplo, podemos leer que en 1912 “los bailes de 
máscaras que vienen celebrándose en el Ateneo Mercantil y 
en el Centro Republicano se ven concurridísimos, reinando en 
ambas sociedades gran animación. Para estos días de Carnaval 
se proyectan otros que esperamos no desmerezcan a los 
anteriores”. De dicha crónica podemos entrever claramente 
como las fiestas de Carnaval eran frecuentes en nuestra 
ciudad cada año y que cada sociedad se ocupaba de montar 
sus  bailes.

En el año 1916, paralelamente a las fiestas organizadas por 
las diferentes sociedades, se celebró una rúa de carnaval 
por las calles céntricas, participando mayores y niños 
disfrazados, cosa que no fue ni mucho menos del agrado de 
la Iglesia. De que no resultaba de su gusto lo comprobamos 
en un escrito local donde decía que “tras el grotesco carnaval, 
que es el reinado del disfraz y la mentira, cae muy bien la voz de 
la Cuaresma. En todos tiempos es falaz y mentiroso el mundo, 
pero nunca como en carnaval”. Incluso se celebraban misas 
en desagravio por los pecados “que se cometen en carnaval”, 
calificado de “grotesco y pecaminoso”. O bien lamentándose 
de que muchos fieles en estos días “pierden la chaveta 
siguiendo al demonio en las diversiones por él inventadas del 
carnaval”.

El Círculo Católico y Obrero también organizaba grandes 
fiestas de Carnaval tal y como podemos leer en la prensa 
local de principios del siglo XX, en la cual se reseñaba que 
en dicho local “los tres días de Carnaval, a las ocho y media 
de la noche se celebrarán escogidas funciones teatrales que 
prometen estar muy animadas”, además de bailes de disfraces, 
concursos y otros actos. 
A dichas fiestas se unían, como no, los visitantes, que en 
esos años eran entre otros los tripulantes de los barcos que 
recalaban en la ciudad. En una de ellas, los marineros del vapor 
“Thetis”, en estado de embriaguez, promovieron tal disturbio 
que acabó con la intervención del guardia municipal Esteller 
para poner orden, no sin recibir un botellazo en la cabeza por 
uno de los marineros, acabando todos en el juzgado. 
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  T E R T Ú L I A   L I T E R à R I A      

ÀGORA   
Club de lectura       Llegir  compartint  és llegir més vegades....

“L A  LLUVIA FINA ” 
de Luis Landero 

 
Dissabte , 27 febrer a les 11,30h.  

LLOC : PER DETERMINAR , SEGONS MESURES ANTI-COVID. 
     Si t’interessa participar adreçat a : albanta1958@yahoo.es 

“A Gabriel se li ocorre 
celebrar el 80 aniversari de 
la seua mare convidant a 
sopar a les dues germanes. 
Aurora , la seua dona,li 
adeverteix del risc que eixe 
pla regire més les aigües 
dels vells rancors, però el 
posa en marxa. 
Una història que va 
començar sent  trivial ,
festiva i que acaba de forma 
inesperada".
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Per què vas decidir estudiar cinema?
En el moment de decidir estudiar cinema, a part 
de quasi matar als meus pares d’un infart per la 
decisió (en aquell moment veien el cinema com 
un passatemps, però  és molt real i enorme quan el 
coneixes i,  tot i això, els meus pares sempre van ser 
un suport per fer-ho) la il·lusió i l’interès tant en el 
coneixement tècnic com creatiu que podia aprendre 
al costat d’altres professionals de la indústria per 
tal de conèixer el cinema a fons va ser el que va 
influir aquesta decisió. L’avantatge més gran ara és 
que puc desenvolupar la meva creativitat com mai 

abans.

Quin és el teu gènere preferit com a consumidor 
de l’audiovisual?
En particular he crescut amb el cinema de ficció, 
concretament el thriller: sempre m’han enganxat 
les històries de misteri amb una mica de terror. 
Però en l’actualitat, la indústria audiovisual ha creat 
nous productes i mescles de gèneres, sobretot 
amb les noves tecnologies i públic. Estic treballant 
en projectes més informatius i d’entreteniment, pel 
que no consumeixo tant cinema com abans, però 
si més reportatges, documentals o entrevistes.  
Molts d’ells gràcies a l’aparició de plataformes 
online o Youtube.

“El principal repte és ser capaç de poder 
wassolir un projecte propi de manera 

independent, ja que són necessàries 
diverses inversions per portar a 

terme l’objectiu”
Tens algun referent en l’àmbit 

de la direcció?
Tinc molts referents! Si parlem 
de qüestions purament 
cinematogràfiques, com 
amant del
suspens, Hitchcock seria 
una de les il·lusions pel 
coneixement profund sobre 
el cinema o com ser capaç 
de generar emocions a través 

d’ell, perquè va ser la meva 
referència quan vaig començar 

a estudiar cinema. Ara tenim 
molt bons directors com per tenir 

solament un
referent, per aquí per exemple el 

cinema de suspens de Jaume Balagueró 
o l’Oriol Paulo. Són dos exemples de 

professionals dels quals no em perdo cap dels seus 
llargmetratges.

Ja com a director de cine, quins són els principals 
reptes als quals t’enfrontes després d’acabar els 
estudis?
El principal repte és ser capaç de poder assolir un 
projecte propi de manera independent, ja que són 
necessàries diverses inversions per portar a terme 
l’objectiu. Ara estic preparant diverses propostes 
de guions amb altres directors per a poder donar-
les a conèixer a productores que es puguin 
interessar en fer realitat aquests projectes de ficció, 
però és necessari molt temps per a produir-ho. 
Mentrestant, treballo com a freelance, i si hi ha una 
bona comunicació amb el client i l’equip tècnic, 
els projectes que puc realitzar són cada cop més 
ambiciosos i dinàmics.
“Les plataformes online no haurien de reemplaçar 
les sales de cine. Segueixo pensant amb la 
capacitat d’hipnosi que la gran pantalla pot causar 
en l’espectador.”

Entre els teus treballs hi ha spots, videoclips o 
participacions a pel•lícules com a ajudant de 
direcció com és el cas del llargmetratge “Ebre: 
del bressol a la batalla” però... Quin és el tipus 
de producte audiovisual que més t’agrada 
realitzar?
He gaudit cada projecte on he participat, des del 
llargmetratge amb un equip tècnic de més de 
100 persones, com just aquest dilluns on estava 
sol dirigint uns nens a una escol·la per un vídeo 
sobre el Dia de la Diversitat per l’Ajuntament de 
Barcelona. Dins del sector audiovisual sembla que 
siguin dos tipus de feina diferents, això és el que 
m’agrada: cada dia és una experiència, no saps 
amb certesa com serà. Personalment com més 
estic gaudint és ara, amb aquesta llibertat que em 
dóna poder realitzar els teus propis projectes, però  
encara queda molt per fer.

Com és el procés de produir una peça 

“Dins del sector 
audiovisual sembla 
que hi  hagin tipus 
de feina diferents, 

cada dia és una 
experiència, no 

saps amb certesa 
com serà”

Josep Selgar és graduat en Cinema i TV i, als seus 26 anys, ha participat en diferents projectes junts amb altres directors i també ha realitzat 
múltiples productes propis. Qualifica de meravellosa la capacitat del cinema per viatjar en el temps i emocionar a l’espectador.

Laia Casanova

Josep Selgar: 
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audiovisual?
Si pensem en voler produir una pel·lícula, 
necessitem a més d’un guionista i un director, 
l’equip de direcció, l’equip de producció, fotografia, 
direcció d’art, maquillatge, il·luminació, so, efectes 
visuals (i un llarg etc.). Actualment, les noves 
tecnologies i l’aparició de nous formats han facilitat 
poder realitzar una peça audiovisual. En el meu cas 
en particular (no parlo de dirigir una pel·lícula, sinó 
un videoclip, per exemple) el procés per produir 
una peça audiovisual es basa en un tractament, 
on detallo amb il·lustracions i referents què volem 
transmetre amb la proposta a realitzar, un calendari 
per poder preparar els recursos necessaris de cara al 
rodatge (equip tècnic i material), un guió tècnic per 
saber amb un storyboard cada pla que realitzarem 
durant la jornada... i molt cafè.

Consideres que les plataformes online com 
Netflix, HBO... són un avantatge per a la 
indústria? Per què?
No m’agrada ser crític amb les plataformes online, 
ja que m’han ajudat a conèixer sèries, pel·lícules, 
documentals i altre tipus de gèneres que no havia 
vist fins fa poc. Això és l’avantatge per mi, és 
enriquidor conèixer altres propostes audiovisuals. 
Però aquestes plataformes no haurien de 
reemplaçar les sales de cine. Segueixo pensant 
amb la capacitat d’hipnosi que la gran pantalla pot 
causar en l’espectador. 

Hi ha pel•lícules icòniques com la Vida és Bella 
o Mientras dura que deixen petjada. Creus que 
el cinema és una eina que, més enllà de gaudir, 
ajuda a conèixer fets històrics o socials?
No hi ha cap dubte que el cinema ha ajudat a 
conèixer i documentar fets històrics en tots els 
àmbits, més enllà de les pel·lícules. Per mi és 
meravellós poder veure realitzades aquestes obres, 

pel repte de viatjar amb el temps per mostrar amb 
detall i realisme l’època i emocionar-nos amb els 
seus fets tan llunyans de la nostra realitat actual 
però tan dins
nostre.

Series espanyoles com La Casa de Papel o 
Élite han triunfat fora de l’espai nacional. Com 
valoraries la indústria espanyola en l’àmbit de 
producció en comparació amb altres països?
La indústria espanyola està plena de professionals 
amb capacitat de realitzar projectes com aquests, 
però pot ser falta més finançament per produir grans 

produccions. Només cal mirar el catàleg de Netflix 
per veure que altres països (moltes produccions 
gràcies a l’ajuda de plataformes online) han sigut 
capaços de generar obres meravelloses.

On t’agradaria estar en 5 anys?
Wow! Encara queda molt, però espero posar en 
pràctica tot l’aprenentatge i experiència recollida 
d’aquests últims anys per tal de poder seguir 
realitzant nous projectes durant el futur. Em veig 
treballant fora, però qui sap. Estic escrivint una sèrie 
que trigarà uns cinc anys a ser realitat? És possible. 
Espero fer-ho a Vinaròs? Per favor, sí.

Visita l’hemeroteca gratuïta 
del Diariet al repositori de la UJI
http://repositori.uji.es/xmlui/handle/10234/95093

Cerca imatges i articles de la historia de Vinaròs
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El gobierno local se burla 
del comercio

Por Lluís Gandía, presidente local del PP Vinaròs

Medidas económicas 
en el 2021

 Per Fernando Juan, Concejal de Gobernación y Recursos 
humanos  –  PSPV-PSOE Vinaròs

A nivel estatal:
-	 Extensión de los 
ERTES y protección a los 
autónomos hasta el 31 de 

mayo. Aprobado por el Consejo de Ministros. 
Aquí se incluye la prohibición de reparto de 
dividendos, limitación de horas extraordinarias 
y el recurso a la subcontratación para dichas 
empresas.
-	 Ampliación de las prórrogas de los 
contratos de alquilar y la moratoria de las rentas 
de alquiler de vivienda.
-	 Aprobación de la revalorización de las 
pensiones en 2021: Incremento general del 0.9% 
y del 1,8% para las prestaciones no contributivas.
A nivel autonómico. Plan RESISTE:
Dotado con 380 millones de euros, para las 
empresas, autónomos y trabajadores valencianos 
de los sectores más afectados por la pandemia, 
dando respuesta a las necesidades de liquidez y 
apoyo económico. Las ayudas llegarán a:
21.000 empresas
127.000 trabajadores por cuenta ajena
43.000 autónomos
El plan Resiste cuenta con la implicación de todas 
las administraciones (Generalitat, Diputaciones y 
Ayuntamientos):
Líneas de ayuda:
-	 Plan PARÉNTESIS: Destinadas a 
autónomos y microempresas más afectados 
por las restricciones de la COVID-19, con 160 
millones de euros. Son ayudas directas de 2000 
euros por cada autónomo o microempresa, 
que se incrementan en 200 euros adicionales 
por empleado a cargo. Gestionado por los 
Ayuntamientos y con aportaciones del 62,5% de 
la Generalitat, el 22,5 de las Diputaciones, y el 
15% de los Ayuntamientos.
-	 Línea HORECA: de instrumentos 
financieros del Instituto Valenciano de Finanzas, 
prestamos bonificables con tramos no 
reembolsables de hasta el 30%.
-	 Línea para préstamos participativos 
para empresas en situación financiera límite y 
que antes de la pandemia no se encontraban en 
esta situación.
Líneas que se van a aprobar próximamente:
-	 Complementos a las cuotas de 
Seguridad social. Son ayudas directas a 
autónomos y empresas.
-	 Ayudas directas extraordinarias a 
autónomos, para complementar las prestaciones 
que ha dado el Gobierno de España.
-	 Ayudas especificas para sectores con un 
perjuicio sostenido durante toda la pandemia.
¿¿¿¿¿¿Esto es inacción??????

Desde el 14 de marzo, 
cuando se decretó el 
primer estado de alarma 

por el COVID-19, el gobierno local formado por 
PSPV-PSOE y Som Vinaròs ha sido insensible 
con el comercio de Vinaròs. No escucharon 
sus propuestas, no hicieron nada, perdieron 
subvenciones y, finalmente, mintieron en el pleno 
de la pasada semana de forma descarada. Hoy el 
comercio tiene dos problemas: la pandemia y el 
gobierno local.
El comercio de Vinaròs necesita de un gobierno 
que atienda a sus necesidades y lo que tiene hoy 
es un gobierno que está encantado de haberse 
conocido, que se niega a crear las ayudas directas 
que propuso el Partido Popular en el mes de mayo 
de 2020 y que anuncia unas tarjetas regalo que 
no son lo que necesitan nuestros comerciantes.
Anna Fibla mintió en el pleno, ante todos los 
vinarocenses, cuando afirmó que ella ha hablado 
con todos los comerciantes y se ha hecho aquello 
que le pidieron. La campaña “SOS Comerç” 
iniciada hace ya varias semanas demuestra que 
no es así. La líder de Som Vinaròs ni escucha ni se 
deja aconsejar y como resultado tenemos la peor 
crisis en el comercio local desde hace muchos 
años.
Guillem Alsina también mintió, y además después 
difundió en redes sociales su intervención 
engañosa. Los bares y restaurantes no han 
pagado la ocupación de vía pública, tampoco la 
pagan los vendedores del mercadillo de los jueves 
ni los del mercado municipal, de acuerdo, ¿y el 
resto? ¿Sabe el Alcalde Alsina que son centenares 
de comercios los que no han visto ningún 
tipo de ayuda? ¿Saben los gobernantes que la 
inmensa mayoría de comercios y autónomos 
no han recibido ninguna ayuda ni por parte 
del Ayuntamiento ni de la Generalitat? ¿Saben 
nuestros gobernantes que esos comercios 
pagaron en 2020 y pagarán en 2021 un 13% más 
en la tasa del consorcio de residuos por decisión 
de los alcaldes del PSPV-PSOE?
Hoy más que nunca desde el Partido Popular 
reiteramos la petición que hicimos en el mes de 
mayo al gobierno municipal. Reducción del IBI, 
supresión de la tasa municipal de basuras y una 
línea directa de ayudas a autónomos y comercios. 
El Ayuntamiento de Vinaròs tiene dinero más que 
suficiente para tomar medidas que de verdad 
ayuden al comercio pero falta voluntad política. 
Si lo hacen será tarde, mal y como consecuencia 
de las presiones realizadas por un sector 
comercial de Vinaròs que se siente abandonado 
por su Alcalde. 

En el passat plenari, es va votar 
l’aprovació inicial del Consell 
Local d’Inclusió i Drets Socials, 
el qual té la finalitat de ser una 

ferramenta que permetrà canalitzar la participació 
comunitària per a l’assessorament i la consulta, 
a més a més de ser un espai de coordinació 
públicoprivat per a desenvolupar i millorar els 
drets socials i la qualitat de vida de la ciutadania 
de Vinaròs.

  La participació del Consell estarà oberta a les 
associacions, ciutadania, sindicats, empresaris i 
una persona de cada grup política més el regidor 
no adscrit; bé doncs, la participació d’aquesta 
última persona ha fet que dos grups polítics no 
votaren a favor de la creació del Consell. A això se 
li suma la suposada no inclusió de les propostes 
realitzades, que per sort o per desgràcia ja estaven 
contemplades.

 La qüestió és que una part de l’oposició segueix 
intentant tirar per terra el treball realitzat per la 
regidoria de Política Social i Joventut, escudant-
se en un discurs buit i simplista. En l’altre plenari 
reivindicàvem la poca participació d’aquests 
partits en les polítiques municipals, aquest cop 
han participat però com ja estaven contemplades 
en el reglament inicial...Abstenció!

  No hi ha qui entengue aquesta manera de fer 
política que només resta. Però des de TSV seguim 
treballant per a fer un Vinaròs més inclusiu i 
participatiu, per això posarem en marxa el Consell 
Local d’Inclusió i Drets Socials, perquè tinguem 
eixe espai de reflexió, planificació i gestió de les 
polítiques socials a la ciutat de Vinaròs
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ACTUALITATOPINIÓE L  D I A R I E TVinaròs

Els grans oblidats
Per Maria Dolores Miralles 

Manuel Villalta-Esquerra Unida CADA UNO A LA SUYA

Antonio NajarCONTRADICCIONES

Des de fa uns mesos, el 
PVI, ha estat  molt crític 

amb el govern municipal, perquè lamentem que 
l’Ajuntament de Vinaròs, no ha estat capaç d’activar , 
cap tipus d’ajudes a comerços minoristes, autònoms, 
microempreses locals per fer front als efectes 
originats  per la pandèmia de la COVID-19.
Manifestarem públicament quan començà la 
desescalada   que calia engegar una línea d’ajudes 
directes cap aquests sectors productius perquè 
després d’escoltar-los, eren les seues reclamacions   i 
també sol.licitavem una rebaixa de la seua pressió 
fiscal.   A dia d’avui , no s’ha aplicat cap política 
municipal a favor d’ells, i no podem entendre de cap 
de les maneres com altres ajuntaments de la nostra 
provincia, governats tant del PP com del PSOE, han 
habilitat una línea de subvencions per pal.liar les 
pèrdues d’aquests darrers mesos
Però, clama al cel, que l’Ajuntament de Vinaròs , no 
va sol.licitar les ajudes urgents del Consell que va 
aprovar per les administracions locals en materia de 
comerç i artesania com a conseqüència del COVID-19. 
Així es constata en la resolució del 15 de desembre del 
2020, previstes en el Decret 157/2020 , publicat en el 
DOCV el 18 de desembre. 
Es van presentar 256 sol.lícituds  (Vinaròs NO), només 
van ser denegades 16 ,  el motiu de la denegació va ser 
que s’havia esgotat el crèdit disponible en el moment 
de presentar la sol.licitud.   És a dir, 240   van ser 
acceptades, i van rebre un import de quasi  6 milions 
d’euros,   per cobrir despeses corrents relacionades: 
amb la COVID-19, en productes i serveis de mesures 
de protecció, prevenció i higiene necessàries per a 
garantir la seguretat del personal, per la posada en 
marxa de servei logístics de   proximitat com és el 
repartiment a domicili,  per fer front  a pagaments, 
com ara lloguers de locals, assegurances, 
subministraments …. 
L’ Ajuntament no ha fet la feina que li pertocava, que 
era crear una línea d’ajudes directes, i no s’han fet 
activitats que sigan objecte de subvenció.  L’informe 
que se’ns ha lliurat per la técnica de Comerç, per 
al PVI , no és concluen perquè en el segon punt 
de les seues conclusions, diu molt clar que “ no té 
constancia de que s’haja realitzat cap actuació que 
comporte despeses corrents dins de l’àmbit temporal 
susceptible de finançament”.  
No hi cap informe tècnic que ens diga que no es podía 
sol.licitar la subvenció, ja que vostés no han fet res que 
siga objecte de subvenció. En el decurs del plenari, la 
regidora de Desenvolupament Local ( Agricultura, 
Pesca i Comerç) , Cultura i Patrimoni, es va omplir la 
boca de dir que hi havia fet moltes reunions on se’ls 
havia escoltat als comerços i que s’havien fet els deures 
i que totes les acccions ja estaven subvencionades.
Estem vivint temps complicats, difícils i excepcionals, 
i vostés no han estat a l’altura de les circunstàncies, 
perquè al 2020 no van crear línees d’ajudes i per al 
2021 han apostat per les targes regals, rebutjades per 
una gran majoria, perquè són molts els que pensen 
que no podrán gaudir-les perquè  tindran el negoci 
tancat.   
Només cal donar una volta pel centre del casc històric 
de Vinaròs, on ens trobem molts locals per a lloguer, 
la qual cosa representa una davallada en l’activitat 
comercial. La resta , un cartell penjat amb les sigles 
SOS,   no és una crida d’agraïment , és una crida per 
donar a conéixer que no poden suportar molt més 
temps aquesta situació.
No entenen perquè han estat oblidats,  amb lacreació 
d’una   línea d’ajudes directes, s’hagués pogut 
demanar la subvenció de la Generalitat. Han estat poc 
efectius, perquè disposan de diners per engegar-les, 
no ha sapigut canalizar-les, i no han estat capaços 
d’habilitar mecanismes per ajudar-los.
Des de el PVI, notem a faltar en l’equip  de govern una 
mancança de compromís total i absolut amb els 
comerciants, perquè podía fer molt i no ha fet res.

Si hemos leído los artículos de opinión de la prensa local de 
las ultimas semanas habremos comprobado como en los 
temas que repercuten en el pueblo sean del tema que sean, 
los partidos políticos de la oposición y el equipo de gobierno 
cada una va a la suya.
Últimamente se esta hablando y escribiendo mucho sobre 
el tema de la pandemia del COVID-19. Pues si les hemos 
escuchado o leído habremos comprobado como habla y 
escribe de diferente manera cada uno del mismo tema y 
como cada uno va a la suya. Y no digamos de otros temas 
también de vital importancia y interés para el pueblo. Luego 
para hacerse la foto y querer quedar bien de cara al pueblo 
manifiestan frases como. Tenemos que estar todos juntos. Lo 
primero es la gente y el pueblo. Tenemos que remar todos en 
la misma dirección. Y alguna frase del del mismo estilo que 
después de visto lo visto en Izquierda Unida opinamos que 
es todo falsedad y hipocresía política.
Para reafirmar lo dicho en Izquierda Unida haremos 
referencia a la aprobación de los presupuestos municipales  
de hace tres semanas. Después de escuchar y leer lo que 
opinaron y decidieron los partidos de la oposición y el 
equipo de gobierno manifestamos que tanto los partidos de 
la oposición como al equipo de gobierno les importan un 
pimiento los problemas del pueblo, se preocupan más de 
sus batallitas personales y políticas barriendo cada uno para 
su casa y actuando cada uno a la suya.
En Izquierda Unida tenemos claro que los presupuestos 
municipales son la base para un buen funcionamiento 
municipal en todas sus facetas. Entendemos que los 
presupuestos se deben de estudiar, dialogar y conseguir el 
máximo consenso. Y sobre todo se deben de ajustar y recabar 

en todo lo posible las necesidades y 
prioridades actuales y de todo el año 
que padece la gente y el pueblo.
Actualmente y debido a la pandemia 
sanitaria por la que estamos pasando 
muchos sectores de toda clase, familias 
y personas en particular están pasando 
por momentos muy difíciles y es ahí 
donde el Ayuntamiento lo tiene que recabar y en la medida 
de sus posibilidades poder ayudar.
En Izquierda Unida después de haber escuchado y leído 
al equipo de gobierno lo expuesto sobre los presupuestos 
tenemos que manifestar que son unos presupuestos que 
no se ajustan a la realidad actual por la que esta pasando la 
gente y el pueblo de Vinaròs.
Es cierto que a todos nos gustaría la continuación del PLA 
EDIFICANT que conlleva las obras de construcción del 
colegio Jaume I. Del instituto José Villaplana, San Sebastia, 
la Asunción y otros de interés y necesidad para el pueblo. 
Pero entendemos que al igual que en las obras de interés 
como en otras de no tanto interés ni necesidad de muchos 
miles de euros también recabadas en los presupuestos se 
debería de haber tenido mas en cuenta la situación actual y 
necesidades por las que estamos pasando en Vinaròs que en 
Izquierda Unida entendemos que en estos momentos y en 
esta situación son mas necesarias.
Pero claro, ya lo dice el refrán, las matematicas no fallan, y 
12 son más que 10. Y claro con este resultado matematico 
12 personas decidirán el destino de los 40 millones de los 
presupuestos, y mientras tanto,
cada uno a la suya.

Estamos atravesando los peores momentos a nivel 
Comunitario, de los últimos tiempos, una pandemia Sanitaria 
que esta arrasando con la economía, la convivencia y lo más 
importante, con la vida de muchas personas cercanas. El 
ansiado retorno a la “nueva” normalidad, es un puerto lejano 
del que no divisamos su faro. Adolecemos de certezas, de 
ejemplos, de información (que pasa con los antivirales), que 
no sean solo números, porque al final, los números acaban 
siendo fríos, impersonales y acabamos acostumbrándonos 
como si fueran parte de la bolsa, de la que nadie entendemos 
y sin embargo, asociamos su bajada o subida a que nuestro 
entorno, va bien o mal. La era de la tecnología, no nos 
a alejado de nuestros principios primarios y básicos, las 
personas necesitamos: ver, tocar, asegurarnos que es cierto lo 
que otros nos dicen y como nos lo dicen, hay las noticias son 
contradictorias, no se puede dar por la mañana, el parte grave 
de fallecidos y durante el día llevar una vida con restricciones 
básicas y a voluntad; es entonces cuando se le esta dando 
alas a esos negacionistas. Aparentemente, no esta ocurriendo 
nada porque desde el primer momento, no hemos sabido casi 
nada, se nos manipula en función de unos intereses que no 
son los comunes. Hecho en falta campañas de concienciación 
que nos sensibilicen sobre lo que esta realmente ocurriendo, 
lejos de la tibieza de enseñar el largo palito de los PCR o 
las agujas de vacunación. En las campañas de la DGT las 

imágenes de los accidentes con fallecidos, nos conciencian 
de lo que comportan las imprudencias. Faltan imágenes, sin 
tener que ser escabrosas, testimonios de los contagiados y 
como ha ocurrido, experiencias de sanitarios… noticias que 
remuevan la conciencia de los que no lo están haciendo bien, 
del simple vecino, que coge el ascensor y ante los síntomas de 
ser positivo o no, esconde su condición antes de poner una 
simple nota en el ascensor “por favor use la mascarilla” o de los 
negocios que ante la duda, se hacen la PCR y están abiertos 
esperando el resultado, o los niños que dando “posible” 
positivo el maestro, se queda este en casa y los crios siguen 
yendo al colegio, o… Convocar unas elecciones, decir que se 
pueden saltar el confinamiento para ir a votar, o desplazarse 
para hacer un mitin o exponer a ciudadanos en una mesa 
electoral 12 horas, en la que a última hora se les recomienda 
que se pongan EPIS porque los posibles contagiados 
también tienen derecho a votar. Pero esas elecciones y lo 
que las rodea, son la mayor contradicción de esta pandemia. 
Tal vez, y me gustaría equivocarme, creo que ocurrirá como 
el 8 – M, pasaran las elecciones y confinaran a todos, porque 
antes no conviene hacerlo a alguien. Desde aquí lanzo una 
pregunta a los jóvenes que tienen mayores en casa: ¿Qué 
vale más? ¿Los mejores años de un joven, cuando os quedan 
tantos? ¿O los últimos años de un viejo, cuando le quedan tan 
pocos?    

Quantes vegades al llarg de la meua trajectòria professional 
m’hauran fet aquesta pregunta? En moltes ocasions ho han 
considerat una broma, de molt mal gust per cert, en altres 
ocasions ho preguntaven seriosament. 
No recorde la primera vegada que em vaig sentir intimidada 
per un home en el meu treball, han sigut tantes... El que sí 
que recorde és la sensació que et sobrevé quan estàs tancada 
en una sala amb un desconegut que està sobrepassant els 
límits i no hi ha ningú que ho veja o que ho escolte... És una 
barreja entre por i vergonya, que es transforma en ràbia 
i fàstic… Però sempre persisteix la por, no sols a l’home 
que sobrepassa els límits, sinó a què la meua reacció puga 
tindre conseqüències negatives en les meues pràctiques 
universitàries o en el meu treball. 
A vegades els caps, majoritàriament els homes, per 
descomptat ho justifiquen dient que no és per a tant o 
que el client sempre té la raó. Sobrepassar-se, intimidar, 
assetjar o abusar… Ha de ser consentit en aquesta societat 
simplement per satisfer a un client? 
I torna aquest sentiment de ràbia... Algunes vegades, en 
entrar a la sala he trobat pacients completament nus, quan 
sempre s’especifica que no han de llevar-se la roba interior. 
Altres vegades, cal tolerar típiques frases masclistes com: 

“El teu xic estarà encantat amb les teues 
mans”, “Com tot ho faces igual de bé..” I els 
límits també se sobrepassen fora del meu 
treball. En el meu temps lliure he hagut 
de suportar missatges en les meues 
xarxes socials de pacients fent-me preguntes personals. I és 
una cosa que no comentes freqüentment, la guardes per a 
tu, i et sents malament. No és suficient, per tant, patir-ho, a 
més ho fas en silenci. 
Actualment 7 de cada 10 fisioterapeutes són assetjades 
durant la pràctica del seu treball. En 2018, una companya 
valenta, va iniciar el moviment #meetoofisio, i va ser quan 
vaig entendre la gravetat del problema. És molt significativa 
la quantitat de companyes que han patit i continuen patint 
aquestes situacions. Saber açò em va fer sentir més ràbia 
encara, però també em va fer sentir reconfortada, i les 
meues ganes de cridar i comptar les meues experiències 
augmentaren.
Fomentem l’educació i el respecte cap a les dones, 
dignifiquem la nostra professió i ja n’hi ha prou de callar. 
“Posa’t la roba i fuig d’ací. El meu final feliç serà no tornar a 
veure’t”

Sóc dona, fisioterapeuta i NO, NO FAIG FINAL FELIÇ
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PESCA

Andrés Albiol Ascidia coixinet

MEMÒRIA I RESUM DELS PARTES ESTADÍSTICS PESQUERS PER MODALITATS I ESPÈCIES DE TOT L’ANY 2020 (I)

És de l’invertebrat marí que científics han 
originat recentment un medicament contra 
el Covid-19. En castellà li diuen ascidia 
almohada i ascidia colonial ovoide. El seu 
nom en biologia és Aplidium albicans. Del tall 
Tunicata, de la classe Enterogona i la família 
Policlynidae, pareix un  vegetal però en realitat 
són colònies de zooides o individus, que la 
seua unió dóna aspecte a una forma un poc 
mazuda, de consistència gelatinosa-carnosa. 
Tenen una tija ben desenrotllat i cap globular. 
Posseïx un sifó inhalen-te amb sis lòbuls per 
a absorbir aigua, filtrar partícules orgàniques 
alimentàries, que les transporta amb un 
mucus al seu embafe compost per 40 clavills 
longitudinals, etc. i un altre exhalen-te per 
a emetre l’aigua filtrada, restes de menjars, 
gònades, etc. En el seu conjunt estan rodejats 
per un manto transparent. Se subjecten al 
substrat amb un prim peu opac. De color gris 
groc-taronja. Zooides rojos. Talla 5 cm d’alt 
i 5 d’ample. Hermafrodita. Emet al corrent 
ambdós productes sexuals perquè es mesclen 
amb els d’altres. De l’ou fertilitzat ix una larva 
cordada que nada en el plancton. Patix una 
metamorfosi i es fixa al substrat. Allí inicia la 
reproducció vegetativa formant la colònia. Dels 
seus depredadors, els crancs, caragols, etc, es 
defén al tindre en el seu organisme substàncies 
danyoses. Viu sobre pedres fins als 30 m. de 
profunditat en el mediterrani. En farmàcia és 
utilitzada per a extraure un compost químic 
que frena l’avanç del coronavirus casi a 100%.

Desembarcaments matinals de peix blau per les llums

Tempranera campaña de pesca cerquera 
Al principio sopló de nuevo viento de mistral. Luego calmó y se faenó normal, para ser las 
extracciones aceptables. Y las cotizaciones estables.
La pesca de arrastre, los siete bous subastaron a diario langostino, gamba, calamar, pez de S. 
Pedro, pescadilla, salmonete, peluda, rape, caracol, galera, móllera, canana, raya, pulpo blanco 
y morrallas.
El cerco, el lunes no partieron a caladero por el vendaval. El martes, entre seis vendieron 1.000 
cajas de boquerón (6 kg/caja) y 500 de sardina. El martes, cinco atraparon 1.100 de seitó y 700 
de sardina. Y el jueves, una pilló 100 de “oro azul”  y 50 de sardina. La procedencia era; 2 de 
Vinaròs, 3 de Barcelona, 1 de Castellón y 1 de Burriana.
Los artes menores perdieron un par de jornadas por el fuerte aire. Cinco trasmalleros pillaron 
sepia y mabre. Uno pagel, corvina y jurel. Tres lenguado y rombo. Y dos langosta, cabracho, 
brótola y corva.
El palangrillo costero, dos barcos capturaron con anzuelo lubina, dorada, pargo, sargo y dentón.
La recolecta de pulpo roquero con cadufo, dos barcas (1 de Benicarló) llevaron ejemplares de 
2 a 3 kg.

Ecos de ‘Mar’; Frutos de los mares contra el Covid-19
Los productos naturales ocupan un espacio químico único respecto a los sintéticos. Además 
tienen una potencia y selectividad derivados de una amplia selección evolutiva, pues poseen 
estructuras moleculares privilegiadas, modelo para la síntesis y derivados biológicamente 
activos. Con la pandemia del coronavirus las aguas marinas inspiran el desarrollo de fármacos, 
ya que la biodiversidad marina es tan potente, que genera moléculas como base de futuras 
medicinas. En España, el laboratorio gallego PharmaMar es pionero en este campo. Su fármaco 
APLIDIN está en la fase III de ensayos clínicos contra dicho virus. Al parecer, del invertebrado 
marino la ascidia mediterránea Aplidium albicans extraen la plitidepsina, que es un compuesto 
químico probado en experimentos y logra reducir el 99% de la carga viral en el pulmón a dichos 
enfermos. Esperemos que terminen las pruebas y lo administren rápido a pacientes infectados.

PEIXOS:  
Alatxa (Alacha)                         24 kg
Seitó (Boquerón)                   4.596 
Melva (Canutera)                       90
Maira (Bacaladilla)               1.241
Escrita (Raya)                       5.258
Mantes (Batoideos)                    73
Besuc (Besugo)                    4.101
Voga/Xucla(Boga/Picarel)   5.217
Rallat (Bonito)                           70
Burros (Gobios)                       100
Cavalla (Caballa, Verdel)    5.701
Vetes (Cintas)                          1.012
Congre (Congrio)                     5.559
Gall (Pez de S. Pedro)               910       
Orà (Muixarra, Dorada)          12.240
Mussoles (Escualos)                     41
Móllera (Fanéca)                    10.090
Gallineta (Cabracho)                  537
Sorell (Jurel, Chicharro)         49.106
Asparrall (Raspallón)              12.233
Palá (Lenguado)                      1.387
Sarg (Sargo)                             1.258

Lliri (anjova)                             2.498
Japuta (Palometa negra)                1
Llobarro (Lubina)                         578
Panagal (Bocanegra)                   549
Mabre (Herrera)                             50
Aranya (Araña, Vívora)             4.330
Pagell (Pagel, Breca)              38.840
Peluda (Solleta)                        5.535
Peix espasa (Emperador)            180          
Lluç (Pescadilla, Merluza)       48.027
Rap (Rape)                              19.080
Aspet (Espetón)                         1.037
Rom empetxinat(Rodaballo)           11
Jurioles (Rubios, Lucerna)        3.259  
Moll (Salmonete)                     62.591
Morralla (Serranos, etc)          15.814
Sardineta (Sardina)                   5.575
Murena (Morena)                            2
Mero (Cherna)                               25
Letja (Lecha, Pez limón)             786
Sorella (Jurel real)                       873             
Llisa (Mújol)                              4.409
Pagre (Pargo)                               35 

Biso (Estornino)                       3.117
Gatet (Pintarroja)                        204
Roncador (Roncón)                     253
Rata (Miracielo)                           907
Palometa (Palometón)                 171
Corva (Corvallo)                          204
Misèria (Bruixa, Gallo)              1.503
Peix de rei (Pejerrey)                1.342
Mamona (Brótola de roca)             13
Saboga (Alosa)                            191
Dèntol (Dentón)                            93
Chopa (Cántara)                             7
Palomida(Palometa blanca)           1
Reig (Corvina)                         2.915
Morruda (Sargo picudo)                 7              
Vidrià (Mojarra)                       1.204
Salpa (Salema)                            215
Rom (Rèmol, Rombo)                  187
Bròtola de fang (Locha)                 81
Palaí (Acedía)                                  1     
                                             _______
Total.......................      347.539 
CRUSTACIS:  

Cranc de paleta (Cangrejo)   1.651
Cranc blau (Cangrejo azul)        11
Escamarlà(Garagan,Cigala)     419
Llagostí (Langostino)                  5.452   
Galera (Estomatoideo)              44.652
Llangosta (Langosta)                      56
Gamba(Quisquilla,Camarón) 
1 . 4 6 1
Llomàntol (Bogavante)      8
                                                           ______                                                      
Total................................     53.707  
MOL·LUSCOS:
Calamars (Calamares)                4.778
Sepió punxa (Choquito)              1.410
Canana (Pota, Volador)            10.837
Sèpia (Choco, Jibia)                    5.722                                                                                                                          
Polp roquer (Pulpo 
roquero)      10.018
P. blanc (P. blanco)                     9.502
P. mesquer (P. almizclado)         2.202
Polpa (P. patudo, Pulpón)              102
Caragol punxent(Cañailla)     1.280
Llonguet (Holoturia)                    11                     

                                                ____      __
    Total……………….…      45.859    
Total Arrossegament......   447.107    
PEIXOS:
Seitó (Boquerón)                  692.895
Melva (Canutera)                     1.101
Rallat (Bonito)                            133
Cavalla (Caballa)                     2.859
Sorell (Jureles)                            620
Lliri (Anjova)                             212  
Peix espasa (Emperador)              51
Aspet (Espetón)                            16
Sardineta (Sardina)                69.707  
Letxa (Pez limón)                    2.415    
Barcoreta (Sarda)                       159
Sorella (Jurel real)                  4.451
Llisa (Mújoles)                         295
Biso (Estornino, Bis)                269
                                            ______
           Total...............         775.183
MOL·LUSCOS:
Canana (Volador)                     160
     Total Cèrcol .......        775.343
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 @turismevinaros
 TurismeVinaros
 Turisme_Vinaros
 www.turisme.vinaros.es
 www.amarvinaros.com

Turisme

M
ESURES DE SEGURETAT COVID-19

BERGANTÍN
C. Varador, 8 
964 45 59 90 
LA ISLA
Pg. St. Pere, 5 
964 45 23 58
A FUEGO LENTO
Av. Fco. José Balada, 111
633 82 24 44
BANG BANG
Av. País Valencià, 2
722 88 23 99
BUGATTI
Pg. St. Pere, 1
964 47 38 93 
CALAFAT
C. Raimon d’Alòs, 3
964 45 59 04
CASA LINA 
C. Sta. Magdalena, 96
864 81 30 90
COME IN CASA
Pl. St. Agustí, 3
964 84 47 41
DANIELL’S 
Av. Fco. José Balada, 15
964 86 09 60
DESPERADOS
C. Cala del Puntal, O, 8
964 40 10 26
DUC DE VENDÔME
Ctra. N-340, Km. 1053 
964 45 09 44
EL VAGO
C. Cala del Puntal, R, 3
630 41 67 45
GASTRO LAI
Pg. Blasco Ibáñez, 7
964 02 66 17
KAOS
C. Dr. Santos, 4
877 01 38 49
L’OLIVERA
C. Arxipreste Bono, 28
964 45 69 78

VINARÒS  
PER EMPORTAR
RESTAURANTS I BARS
MENJAR PER EMPORTAR 
COMIDA PARA LLEVAR 
PLAT À EMPORTER 
TAKE AWAY

ESTABLI
M

EN
TS

 A

MB MENJAR PER EM
PORTAR

LA CANDELARIA
Pl. St. Antoni, 40
691 11 00 96
LA CARABASSA
C. Santapau, 10
964 45 57 28
LA CULLERA
Av. País Valencià, 3
964 82 53 46
LA HACIENDA DEL 
MEXICANO
Pg. St. Pere, 4
964 45 33 02
LA MAR DE BO
C. Cid, 16 local 1
864 81 39 09
LA MOSSEGADA
C. Cid, 16 local 2
656 92 78 93
LA PUERTA AZUL
Av. Fco. José Balada, 199
977 91 76 65
LA TERTÚLIA
C. Costa i Borràs, 10
635 69 42 28 
LO CAPRITXO
C. Socors, 37
620 14 87 02
LO RACÓ DE VINARÒS
C. Tirant lo Blanc,4 
964 82 05 56
MCQUEEN
Av. Jaume I, 31
675 44 90 44
MESÓN LOS NAVARROS 1
Pl. St.Agustí, 18
977 07 12 11
MESÓN LOS NAVARROS 2
Pg. Blasco Ibáñez, 1
964 45 19 98
MISTRAL
Pg. Blasco Ibáñez, 11
964 45 69 07
MORRISON
Pl. St. Agustí, 19
964 86 95 09

MUU..!
C. St. Francesc, 31
964 04 40 75
NÀUTIC
Club Nàutic Vinaròs - 
C. Varador, s/n
964 45 09 04 
NIRVANA
C. Dr. Segarra Obiol, 4 Local 2
651 42 94 70
NOU ALBOCÀSSER
Pl. Sant Agustí, 4
605 11 84 33
NOU BAR
Av. País Valencià, 7
964 45 27 72
NOU PARADA
C. St. Cristòfol, 2 
964 82 61 14 
RAFEL “LO CRISTALERO”
Av. Pau Béjar - C. Cervantes, 2
964 40 20 48 
SUBURBAN
Pg. Blasco Ibáñez, 12
964 455 111
TAPABOKAS
C. Dr. Fleming, 2
685 12 34 25
TERUEL
Av. Madrid, 11
964 40 04 24
TIC-TAC
Av. Fco. José Balada, 231
964 49 61 37
UNIÓN CICLISTA VINAROS
C. St. Francesc, 26
964 45 58 17

Establiments adherits al Sistema Integral 
de Qualitat Turística en Destí (SICTED)
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ANUNCI LICITACIÓ
L’Ajuntament de Vinaròs, per Decret d’Alcaldia de data 02 de febrer de 2021, va aprovar l’expedient i plecs per a la contractació de 
l’EXPLOTACIÓ DEL SERVEI DE BAR-RESTAURANT UBICAT EN EL SANTUARI DE LA MISERICORDIA I SANT SEBASTIÀ DE VINARÒS. (EXP.
GRALS. 28/20 GEST. 9363/20). 

Obtenció de documentació i informació: Ajuntament de Vinaròs, Pza. Parroquial, nº12, 2º pis, de dilluns a divendres de 9 a 14 hores 
i a la pàgina www.vinaros.es /Perfil Contractant

Data límit de presentació de la documentació electrònicament: el 23 de febrer de 2021.

Lloc de presentació: Plataforma de contractació del Sector Públic de l’Ajuntament de Vinaròs.

XX FESTIVAL INTERNACIONAL DE  CURTMETRATGES 
DE VINARÒS  “AGUSTí COMES”- JULIOL-2021

Bases de participació:

El format d’enviament serà en DVD, USB 
o mitjançant plataformes digitals. És 
imprescindible que els curts a enviats, tinguen 
l’opció de descàrrega per a la visualització del 
jurat.

Seran admesos un màxim de 2 curts de ficció per 
participant, estrenats  a partir de gener del 2020  
(inclòs) . No s’admetran documentals, ni curts de 
caràcter publicitari, institucional o d’animació. 

La durada màxima dels curts serà de 20’

La temàtica serà lliure.

Hauran d’estar subtitulats en castellà o català 
tots aquells curts que no estiguen rodats en 
qualsevol d’aquests dos idiomes. 

Els curts que no compleixin els requisits 
esmentats, seran desestimats

Inscripció:

Les còpies s’hauran d’enviar abans del 15 de 

maig de 2021

Per correu ordinari a l’adreça:
Fundació Caixa Vinaròs
Carrer Socors, 64
12500 Vinaròs
(a l’atenció de Nati Romeu)
Tel.: 964 456 046
Per correu electrònic a:
fundacio@caixavinaros.org

La còpia haurà d’anar acompanyada de la fitxa 
d’inscripció annexa a més de:
•	 Fotocòpia del DNI o document 
d’identitat del director o directora
•	 Fotografia d’alguna seqüència i cartell 
anunciador 

Les despeses d’enviament de còpies per correu 
ordinari, seran a càrrec dels/les participants. Les 
còpies no es tornaran i les no reclamades en 
acabar el festival, es destruiran. L’organització no 
es responsabilitzarà dels danys que puguen patir 
les còpies durant el transport.

Drets d’exhibició i Jurat:
El Jurat triarà entre totes les obres presentades, 
un total de 12 curts que seran els finalistes i els 
que concursaran per l’obtenció del Premi del 
Públic, Premi del Jurat.

Es proporcionarà la llista dels finalistes abans del 
5 de juliol del 2021.

La decisió del Jurat, serà inapel·lable.

L’organització podrà fer ús de fotografies dels 
curts, per a la promoció en premsa.

Les projeccions seran durant els mesos de juliol i 

setembre del 2021. 

Premis:

Premi del públic, patrocinat per l’Ajuntament de 
Vinaròs: 
1000 € i escultura de Lukas Ulmi (*)
Premi del jurat patrocinat per la Fundació Caixa 
Vinaròs: 
1000 € i escultura de Lukas Ulmi (*) 
 (*) Peça única

Premi Vinaròs en curt “Felipe Osanz”.

Podran participar tots aquells curtmetratges 
que estiguen relacionats d’alguna manera amb 
la ciutat de Vinaròs (rodats, interpretats, dirigits, 
musicats, etc.).

En aquest cas, podran participar tot tipus de 
curts: ficció, documentals, d’animació, etc. i la 
durada màxima serà de 45’

Les adreces per enviament de còpies seran les 
mateixes que les del Premi del Públic i del Jurat 
i la data màxima d’enviament serà el 30 de juny 
de 2021.

El premi l’atorgarà el Jurat del Festival i està dotat 
en 600 €. Està patrocinat per Fundació Caixa 
Vinaròs.

Organitza                                                                                                 Col·labora
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Reclamacions patrimonials  per copagament de dependència
La Conselleria d’Igualtat i Polítiques Inclusives de la Generalitat Valenciana ha publicat al DOGV número 8986 de data 30 de desembre 
de 2020, la resolució per la que es va a procedir a l’arxiu de les RECLAMACIONS PATRIMONIALS EN DEPENDÈNCIA per minoració en les 
prestacions i copagaments. 

Les persones que a data d’avui encara NO SE’LS HAJA RESOLT, hauran de comprovar que estiguen a la llista. En cas d’estar, disposen 
de termini fins el 30 de gener de 2021 per a interposar un recurs de reposició, o fins el 28 de febrer de 2021, un recurs contenciós-
administratiu.

Per a més informació contactar amb Serveis Socials de l’Ajuntament de Vinaròs, telèfon 964450075.

 

ANUNCIO SOBRE EL PLAZO PARA LA PRESENTACIÓN DE SOLICITUDES DE 

BONIFICACIÓN DEL IMPUESTO SOBRE BIENES INMUEBLES.

Desde la Concejalía de Hacienda y el Área de Gestión Tributaria del Ayuntamiento de 
Vinaròs se recuerda a los posibles interesados que el plazo para la presentación de 
solicitudes de bonificación del IBI para 2021, tanto por familia numerosa como por 
actividades comerciales, de oficinas o de ocio y hostelería, finalizará el próximo día 1 
de marzo.

Dichas solicitudes  podrán ser  presentadas a  través de las Sedes Electrónicas del 
Ayuntamiento de Vinaròs o de la Diputación de Castellón o bien en las oficinas de los 
mismos sitas en la Plaza María Conesa s/n de Vinaròs respecto a la Diputación o en la 
OIAC del Ayuntamiento de Vinaròs, en la Plaza Jovellar n.º 2.

A la solicitud de bonificación por familia numerosa se deberá acompañar la siguiente 
documentación:

 Titulo de familia numerosa en vigor expedido por la Administración competente.

 Certificado  de  empadronamiento  o  documento  que  acredite  que  todos  los 
miembros de la familia están empadronadas en la vivienda familiar o en su 
defecto, el número mínimo de miembros necesario para la obtención del título 
de familia numerosa acreditado.

 Certificado catastral de todos los miembros de la familia.

 Copia del último recibo del IBI de la vivienda de la familia, que deberá estar al 
corriente de pago. 

A la  solicitud  de bonificación por  actividades comerciales,  de  oficinas o  de  ocio  y 
hostelería  se  deberá  acompañar  acreditación  del  alta  en  el  Censo  de  actividades 
económicas mediante la presentación del modelo 036, 037 o equivalente, y en su caso 
de disponer de 2 o mas trabajadores contratados, el TC2 del último ejercicio.

La Concejala de Hacienda, Industria y Empleo

María Cano Palomo

DOCUMENTO FIRMADO ELECTRÓNICAMENTE
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A la solicitud de bonificación por familia numerosa se deberá acompañar la siguiente 
documentación:

 Titulo de familia numerosa en vigor expedido por la Administración competente.

 Certificado  de  empadronamiento  o  documento  que  acredite  que  todos  los 
miembros de la familia están empadronadas en la vivienda familiar o en su 
defecto, el número mínimo de miembros necesario para la obtención del título 
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económicas mediante la presentación del modelo 036, 037 o equivalente, y en su caso 
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PUBLICITAT

ESQUELES

Visita l'hemeroteca 
gratuïta del Diariet al 
repositori de la UJI

http://repositori.uji.es/xmlui/
handle/10234/95093

Cerca imatges i articles de la 
historia de Vinaròs

E L  D I A R I E TVinaròs

Familiars i amics sempre et recordarem
amb molta estima

En memòria de:
Concepción Munera Giner

Que ha mort el dia 
27 de gener de 2021, a l’edat de 90 anys 

D.E.P.

La família agraeix tota l’atenció rebuda
i les mostres d’afecte i condolença que hem rebut.

Sempre recordarem amb carinyo 
la força de la teua flama, 

inclús ara que la llum ja està apagada. 

Pregueu a Déu per l’ànima de:

Rosa Gerada Gerada
Que va morir cristianament en Vinaròs  

el dia 26 de Gener de 2021 

D.E.P.

Agraïm les mostres de condolença
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Parròquia Arxiprestal de l’Assumpció:  Laborals: 9.00 i 
19.00 h  Dissabte: 9.00, 19.00 h.  Diumenge: 9.00, 
12.00 i 19.00h. 

Convent Divina Providència: 
Laborals: 19.30 h. Festius: 10.30 h.

Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 
h. 
Dissabte: 8.30 i 19.30. Diumenge: 9.00, i 19.30h

Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)

El Carme dels Mariners: Diumenge: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. 
Diumenge: 10.00 h

Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 
h, Dimarts estudi bíblic: 20 h 

Església Evangèlica (av. Tarragona): Diumenge: 11 h

HORARI DE MISSES

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 77 06
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Vinataxi 600 600 333

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86
OMIC 964 40 77 00

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 40 56 15
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
La Farmacia de guardia realizará un turno de 24h (de 9.00h a 9.00h). 

Entre las 24h y las 8.00h, únicamente se realizarán dispensaciones con 
receta médica y se deberá llamar a la policía local 964 40 77 04

6 febrer MATEU c. Sant Francesc, 103

7 febrer TORREGROSA Av. Llibertat, 9

8 febrer PITARCH c. del Pilar, 120

9 febrer VInARòS FARMACIA av. País Valencià, 15

10 febrer FERRER pl. Sant Antoni, 39

11 febrer ROCA San Francisco, 6

12 febrer GUIMERÀ Pl. Parroquial, 11

         TRENS  VINARÒS-CASTELLÓ-VALÈNCIA

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  Autos Mediterráneo i Renfe

CATÍ    

ANROIG

XERT

SAN MATEU

CANET

LA JANA

TRAIGUERA

SAN JORDI

VINARÒS

8:15

8:25

8:30

8:45

9:00

9:10

9:15

9:20

9:45

17:30

17:20

17:15

16:55

16:45

16:35

16:30

16:25

16:00

CATÍ - VINARÒS

LUNES, MIÉRCOLES Y VIERNES no festivos

*resto de días sin servicio

VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 24/09/20

E L  D I A R I E TVinaròs

DILLUNS, DIMECRES I DIVENDRES 
NO FESTIUS

La resta de dies sense servei
POBLACIÓ ANADA TORNADA
CATÍ 8:15 17:30
ANROIG 8:25 17:20
XERT 8:30 17:15
SANT MATEU 8:45 16:55
CANET 9:00 16:45
LA JANA 9:10 16:35
TRAIGUERA 9:15 16:30
SANT JORDI 9:20 16:25
VINARÒS 9:45 16:00

CATÍ-VINARÒS

URBÀ VINARÒS

DILLUNS A 
DIVENDRES

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

8:30
9:15
9:55

11:05
11:45
12:55
13:35
14:45
15:25
16:35
17:15
18:25
19:05
20:15

7:30
8:30
9:35

10:15
11:25
12:05
13:15
13:55
15:05
15:45
16:55
17:35
18:45
19:25
20:35

7:30
8:50

10:35
12:25
14:15
16:05
17:55
19:45

8:00
9:00

10:50
12:40
14:30
16:20
18:10
20:00

DISSABTES, 
DIUMENGES FESTIUS
( Diumenge i festius , 
només juliol i agost)

VINARÒS -ZONA 
NORD

ZONA NORD-
VINARÒS

VINARÒS 
-ZONA SUD

ZONA SUD-
VINARÒS

9:10
9:50

11:00
11:40
12:50
16:40
17:20
18:30

9:30
10:10
11.20
12:00
13:10
17:00
17:40
18:50

          10:30
12:20
18:00

9:00
10:45
12:35
16:30
18:15
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agenda

         TRENS VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS

CASTELLÓ              6:00  - 13:00 - 20:00

BENICÀSSIM           6:20 - 13:20 - 20:20

PLAYETAS               6:25 - 13:25 -  20:25

OROPESA                6:40 - 13:40 - 20:40

RIBERA                    6:50 - 13:50 - 20:50

TORREBLANCA       7:00 - 14:00 - 21:00

ALCALÁ                   7:15 - 14:15 - 21:15

STA. MAGDALENA  7:25 - 14:25 -  21:25

BENICARLÓ            7:35 - 14:35 -  21:35

VINARÒS                 7:55 -14:55  - 21:55

VINARÒS                  08:00  -  15:00  - 22:00

BENICARLÓ             08:24  -  15:24  - 22:24

STA. MAGDALENA   08:35  -  15:35  - 22:35

ALCALÁ                     08:45  -  15:45  - 22:45

TORREBLANCA        09:00  -  16:00  -  23:00

RIBERA                     09:10  -  16:10  - 23:10

OROPESA                 09:15  -  16:15  - 23:15

PLAYETAS                 09:25  -  16:25  - 23:25

BENICÀSSIM             09:30  -  16:30  - 23:30

CASTELLÓ                09:55  -  16:55  - 23:55

CASTELLÓ - VINARÒS

LUNES A DOMINGO
VUELTAIDA

HORARIOS ACTUALIZADOS A 19/10/20

IDA
VUELTA 

Castellón - Estación de Autobuses 

Cardenal Costa (esq. Avda. Barcelona)
Avda. Benicàssim (Estadio Castalia)

Avda. Benicàssim (Hospital General)

Avda. Barcelona (esq. Paseo Morella)
Pza. T. Izquierdo (Esc. Virgen de Lourdes)

Pinar del Mater Dei
Benicàssim - Avda Castellón (Carmelitano)

C/ El Clot (junto Puente de Hierro)
Avda. Barcelona (Monjas Oblatas)

C/ Santo Tomás (Rte Montesol)

PLAYETAS
Avda  Barcelona (Voramar)

Oropesa - Cuartel de la Guardia Civil
TORRE DE BELLVER

N-340 Empalme Cabanes
C/ J. Rivera Forner (Porches)

N-340 - Venta Germán

N-340 - Rte Camioneros
N-340 - Rte. Tere

Torreblanca - C/ San Antonio (cooperativa)

Avda. del Mar (Turísmo)
C/ San Antonio (Ayuntamiento)

C/ San Jaime, nº108

Alcalá - General Cucala (Campo Futbol)
Empalme Alcocebre

Avda. H Marruecos (Estación)
Sta. Magdalena C/ Estación - C/ Carretera

Benicarló - C/ San Francisco (casal)

Vinaroz - Picasso

Vinaroz - Río Servol

En el regreso, solicite al conductor la parada en la
UJI. En los servicios con llegada a Castellón a las

9:55 y 16:55
SOLO DÍAS LECTIVOS 

A las 12:50 y 19:50 salida desde la UJI
SOLO DÍAS LECTIVOS 

Hospital de Vinaroz 

www.autosmediterraneo.com   (964) 22 00 54

AUTOBUSOS
El Setmanari Vinaròs no es responsabilitza de canvis o errors en els horaris. 
Es recomana consultar  els horaris a les pàgines web d’  Autos Mediterráneo i Renfe

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:41:57

Origen: VINAROS
Destino: BARCELONA (TODAS)
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
18084 REG.EXP. 06.53 10.25 3h. 32min. 17.60
99402 MD 10.03 14.28 4h. 25min. 13.00
00694 TORRE ORO 17.43 19.35 1h. 52min. 30.00
18096 REG.EXP. 18.43 22.25 3h. 42min. 17.60

* Precios válidos, según disponibilidad, para compras realizadas en renfe.com

Información consultada el  03 noviembre 2020 17:45:15

Origen: BARCELONA (TODAS)
Destino: VINAROS
Trenes para el día: jueves 03 diciembre 2020
Número de viajeros: 1

Tren Salida Llegada Duración Precio desde*
00697 TORRE ORO 09.22 10.57 1h. 35min. 30.00
18093 REG.EXP. 09.43 13.08 3h. 25min. 17.60
99607 MD 10.43 14.11 3h. 28min. 13.00
99842 MD 15.40 19.41 4h. 1min. 12.90
18189 REG.EXP. 19.43 23.05 3h. 22min. 17.60

DILLUNS A DISSABTES (Excepte festius) DIUMENGES I FESTIUS

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA 
              Des de 6:30 a 19:30, cada 30 minuts       
              20:30 i 21:30

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA   
              Des de 6:30 a 21:30, cada 60 minuts      

BENICARLÓ- PENÍSCOLA
             Des de 7:00 a 20:30 cada 30 minuts
             21:00 i 22:00

BENICARLÓ- PENÍSCOLA
             Des de 7:00 a 22:00 cada 60 minuts
             

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS 
              Des de 7:30 a 20:30, cada 30 minuts       
              21:30 i 22:30

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS 
              Des de 7:30 a 22:30, cada 60 minuts       
          

BENICARLÓ- VINARÒS
             Des de 7:50 a 20:50 cada 30 minuts
             21:50 i 22:50

BENICARLÓ- VINARÒS
             Des de 7:50 a 22:50 cada 60 minuts
             

VINARÒS-BENICARLÓ-PENÍSCOLA

Parades Vinaròs- Benicarló-Peníscola:  

Riu Servol - Avg. Llibertat (només de tornada) - Esglèsia (només d’anada) 
- Avg. Picasso - Avg. Pio XII - Renfe/Vinaròs - Hospital Comarcal - Polig 
Industrial (pista atletisme) - Polig. Vinaròs (Carrefour) - Batreta N340, 
Km1045.8 - Renfe/Benicarló (només a l’estiu) - Casal C/S Francescc,29 - 
Jardins Plaça Constitució 1 - Neptuno (només de tornada) - Doctor Fleming 
(Mercadona i només d’anada) - Farell.Avg. Papa Luna 73 - Can Vicente. 
P.Luna, Plenamar - Las Caracolas. P Luna 370 - Fruit. Piñana - Voramar, Grna 
Hotel Peníscola - Casablanca, Plaça Luna Restaurante Fontana - Peñismar, 
Piscina Municipal - Bodegón 2000, (P. Luna 80) - Acuazul, Apartaments 
Picasso - Hotel Peníscola Plas, Hotel Felipe II -  Hosteleria del Mar ( P. 
Luna,19) - Hotel Maria Cristina, P Luna 10 - Turismo , (Avg Primo de Rivera, 
31) - Plaça Constitució, Ajuntament -  Castell  (Plaça J.B. Antonelli)




